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Pieniądze miasto pozyskuje ze 
wszystkich możliwych źródeł. 
Rząd Beaty Szydło, dzięki sta-
raniom ministra Macieja Ma-
łeckiego wsparł w ostatnich 
tygodniach odwiert geoter-
malny (11 mln) i rewitalizację 
parków (7 mln). Z Regional-
nego Programu Operacyjne-
go Województwa Mazowiec-
kiego (środki unijne) pochodzą 
pieniądze na amfi teatr i tere-
ny nad Bzurą. W tych projek-
tach niebagatelną rolę odegrał 
radny wojewódzki Adam Or-
liński. Burmistrz Piotr Osiec-

ki rozmawia o wsparciu miasta 
ze wszystkimi – bez względu na 
to, czy są z rządu, czy opozycji 
– najważniejszym hasłem jest 
współpraca. 

Warto dodać, że od począt-
ku roku miasto pozyskało środ-
ki m.in. na stadion, termomo-
dernizację ośrodków kultury i 
hali w Boryszewie, a wspólnie 
z powiatem na przebudowę ul. 
Trojanowskiej.  Inwestycje rzą-
dowe to budowa komendy po-
licji oraz przygotowanie nowej 
siedziby dla prokuratury, woje-
wódzkie to m.in. remont ulicy 

Chodakowskiej i mostu na Pisi 
w Boryszewie. 

Do tego wszystkiego 
trzeba dodać naprawdę do-
brą sytuację  fi nansową mia-
sta – rosną dochody, przez 
trzy ostatnie lata malało za-
dłużenie. Sochaczew może 
pozwolić sobie na sięganie 
po kolejne środki zewnętrz-
ne i na pewno będzie to ro-
bił. Boom inwestycyjny, jaki 
zaczął się w Sochaczewie 
nie osłabnie. Będzie jeszcze 
większy!

Kolejne miliony 
dla naszego miasta 
Trwa niesamowita passa Sochaczewa, jeśli chodzi o pozyskiwanie środków zewnętrznych na inwestycje. W ciągu ostatnich 
dwóch tygodni zapadły decyzje, które wzbogacą budżet naszego samorządu o ponad 15 mln złotych. 3,5 mln wesprze 
budowę amfi teatru, 7 mln rewitalizację parków, a niemal 5 mln inwestycje w tereny nad Bzurą. W sumie od początku 
roku kwota pozyskanych środków przekroczyła już 30 mln złotych. 

Bardzo udany XIII Bieg PapieskiRowerem wzdłuż wąskiego toru?

Z inicjatywy sekretarza stanu, posła ziemi sochaczewskiej Macieja 
Małeckiego, odbyło się spotkanie samorządowców ziemi sochaczew-
skiej z władzami PKP i reprezentantem Ministerstwa Rozwoju, poświę-
cone planom budowy ścieżki rowerowej biegnącej wzdłuż torów kolejki 
wąskotorowej z Sochaczewa do Tułowic i Puszczy Kampinoskiej.

Pierwszy na mecie 
był reprezentant KM 
„Aktywni” Sochaczew, 
Tomasz Mikulski. W 
klasyfi kacji kobiet 
dość niespodziewanie 
wygrała niespełna 
11-letnia Eliza Ga-
lińska z Pruszkowa. 
Blisko 250 biegaczy 
wystartowało w 
XIII edycji Biegu 
Papieskiego, który 
odbył się w niedzielę 
22 października.
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Z PIERWSZEJ RĘKI

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111

Pogotowie 
energetyczne 991
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Pogotowie 999

Policja 
997, 46 863-72-00

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186
Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35
Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33
Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego
698-088-755, 606-663-186
Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Zawsze 
aktualne 

informacje

WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

Jeśli w przyszłym roku MZDW, 
jak deklaruje, zabierze się za 
remont ulicy Chopina na od-
cinku od torów wąskotorówki 
do ronda Jana Pawła II, na 
pewno nie zgodzi się na nisz-
czenie nowego asfaltu. Ozna-
cza to, że właścicielom domów 
przy Chopina, którzy jeszcze 
nie przyłączyli się do kanali-
zacji sanitarnej czy nowego 
wodociągu, zostało mało czasu 
na przeprowadzenie tych prac.

Jak informuje ZWiK, przebu-
dowa sieci wodociągowej w 

ulicy Chopina dobiega koń-
ca. Sieć właściwie jest gotowa 
do użytku, pozostały jedynie 
przepięcia przyłączy. W ulicy 
od kilku lat jest ułożona ka-
nalizacja sanitarna i niestety 
są domy, które nadal z niej nie 
korzystają. Należy podkreślić, 
że ZWiK położył sieci sięgają-
ce do granicy nieruchomości, 
ale może się zdarzyć, że pod-
czas budowy indywidualnego 
przyłącza trzeba będzie wejść 
w pas drogowy.

- Czas ucieka, dlatego 
chcemy ostrzec, że po wy-

konaniu nowej nawierzchni 
asfaltowej Mazowiecki Za-
rząd Dróg Wojewódzkich 
nie zgodzi się na jej naru-
szenie. Niektórzy właścicie-
le domów mają uzgodniony 
przebieg przyłącza kanali-
zacyjnego, ale jeszcze go nie 
wykonali. Jeśli chcą dokonać 
zmian w przebiegu rur, to 
naprawdę ostatni moment. 
Potem korekta wchodząca 
w pas drogowy nie będzie 
możliwa - mówi Magdalena 
Kaczorowska kierownik Jed-
nostki Realizującej Projekt. 

Jednocześnie przy-
pomina, że przyłącze ka-
nalizacji sanitarnej nale-
ży wykonać na podstawie 
warunków technicznych, 
które można otrzymać w 
siedzibie ZWiK przy ul. 
Rozlazłowskiej 7, od ponie-
działku do piątku w godz. 
7.00 - 15.00, w środy do 
godz. 17.00. 

Przyłącze można wyko-
nać własnymi siłami, zlecić 
fi rmie świadczącej tego typu 
usługi lub ZWiK-owi. Przed 
przystąpieniem do budowy 

należy umówić się na od-
biór techniczny z pracowni-
kami Działu Technicznego 
- telefonicznie pod nume-
rem 46-862-82-30 wew. 26 
i 27 lub osobiście w siedzi-
bie spółki. Po zakończeniu 
robót należy dostarczyć do 
ZWiK geodezyjną inwenta-
ryzację powykonawczą wy-
budowanego przyłącza. Od-
prowadzanie ścieków może 
być realizowane po podpi-
saniu umowy na odprowa-
dzanie nieczystości płyn-
nych. (daw)

Ostatnia chwila na przyłączenie do sieci kanalizacyjnej

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

- Powołaliśmy grupę roboczą, 
która zajmie się niezbędnymi 
przygotowaniami do inwestycji. 
Przy okazji przypomnę, że po-
mysł ścieżki rowerowej wzdłuż 
torów pojawił się już 13 lat temu. 
Wtedy podpisy w tej sprawie 
zbieraliśmy z dziennikarzami 
Expressu Sochaczewskiego – 
Januszem i Jerzym Szostakami 
– mówi Maciej Małecki. 

Do spotkania doszło w pią-
tek 20 października w warszaw-
skim biurze naszego posła. W 
spotkaniu wzięli udział przed-
stawiciele władz miasta, powia-
tu, gminy Brochów, spółki PKP 
SA oraz ministerstwa rozwoju. 
Maciej Małecki wprowadził go-
ści – zwłaszcza tych z PKP i rzą-
du - w aktualną sytuację na na-
szym terenie. Przypomniał, że 
obok torów wąskotorówki znaj-
duje się kilkumetrowy pas zie-
mi, po którym przed laty biegły 
tory kolei towarowej, te jednak 
rozebrano, więc nieużytkowa-
ny teren można wykorzystać 
pod budowę ścieżki dla rowe-
rów. Zamiast ruchliwymi uli-
cami wojewódzkimi - 600-le-
cia, Chopina, Chodakowską i 
Wyszogrodzką – rowerzyści 
mogliby dostać się do Choda-
kowa i dalej Plecewic czy Tuło-
wic, bezpieczną drogą przezna-

czoną tylko dla nich i pieszych. 
Sochaczew zyskałby świetną 
atrakcję dla mieszkańców, ale 
też dla turystów.

Prezes PKP S.A. Krzysz-
tof Mamiński poinformował, 
że grunty, po których miałaby 
przebiegać ścieżka, należą do 
kierowanej przez niego spółki, 
ale zadeklarował, że kolej daje 
projektowi przysłowiowe zie-
lone światło i wesprze starania 
samorządów na każdym etapie 
prac przygotowawczych i pro-
jektowych. Podobnie dyrektor 
Biura Obrotu Nieruchomościa-
mi PKP SA Dariusz Zduńczyk 
zadeklarował, że spółka jest go-
towa do pracy nad konkretny-

mi rozwiązaniami i na przyszły 
tydzień zaprosił reprezentantów 
miasta, powiatu i gminy Bro-
chów na rozmowy techniczne.

Burmistrz Piotr Osiecki 
przypomniał, że dla poprawy 
bezpieczeństwa ruchu lokal-
nego i rozwoju turystyki w re-
gionie, budowa ścieżki ma za-
sadnicze znaczenie, a starosta 
Jolanta Gonta, że choć nie bę-
dzie to zadanie łatwe, dużym 
plusem jest, że PKP ma już wy-
dzielony geodezyjnie pas zie-
mi, co przy wielu projektach 
inwestycyjnych stanowi po-
ważną przeszkodę. Do prawa 
własności nawiązał też dorad-
ca Ministra Rozwoju Grzegorz 

Mickiewicz. Jak powiedział, 
pierwszym krokiem do stara-
nia się o pieniądze na ten pro-

jekt jest uzyskanie od PKP pra-
wa do dysponowania gruntem, 
ale uspokoił, że nie musi to być 
pełna własność. Do złożenia 
wniosku unijnego czy starania 
się o rządową dotację wystarczy 
umowa użyczenia terenu. 

Obecny na spotykaniu 
wójt gminy Brochów Piotr Szy-
mański poinformował, że jego 
samorząd nie tylko bardzo 
poważnie myśli o ścieżce ro-
werowej, ale na część tej trasy 
ma już gotowe projekty. Z kolei 
przewodniczący Rady Miasta 
Sylwester Kaczmarek zadekla-
rował, że radni przychylnie pa-
trzą na omawiane plany, zatem 
samorząd będzie gotowy do 
ewentualnego partycypowania 
w kosztach przedsięwzięcia. 

- Bardzo dziękuję mini-
strowi Małeckiemu za to spo-
tkanie i inicjatywę. O ścieżce 
wzdłuż torów kolejki wąskoto-
rowej mówi się w Sochaczewie 
od lat. Przed nami długa i krę-
ta droga, ale dziś jest wreszcie 
dobry klimat, by rozpocząć sta-
rania o zrealizowanie tego pro-
jektu. Świetnie współpracuje się 
nam ze wszystkimi podmiota-
mi, które mogą być zaintereso-
wane budową ścieżki. Dzięki 
staraniom ministra Małeckie-
go dla Sochaczewa zapala się 
zielone światło w wielu rządo-
wych instytucjach – komentu-
je burmistrz Osiecki. 

Minister Małecki stara się o ścieżkę 
rowerową wzdłuż kolejki wąskotorowej!
Z inicjatywy sekretarza stanu, posła ziemi sochaczewskiej Macieja Małeckiego, odbyło się spotkanie 
samorządowców ziemi sochaczewskiej z władzami PKP i reprezentantem Ministerstwa Rozwoju, 
poświęcone planom budowy ścieżki rowerowej biegnącej wzdłuż torów kolejki wąskotorowej 
z Sochaczewa do Tułowic i Puszczy Kampinoskiej.

Do spotkania w sprawie ścieżki rowerowej doszło 20 października w biurze posła Małeckiego

- Powołaliśmy gru-
pę roboczą, która zajmie 
się niezbędnymi przygo-
towaniami do inwestycji. 
Przy okazji przypomnę, 
że pomysł ścieżki rowe-
rowej wzdłuż torów po-
jawił się już 13 lat temu. 
Wtedy podpisy w tej 
sprawie zbieraliśmy z 
dziennikarzami Expres-
su Sochaczewskiego – 
Januszem i Jerzym Szo-
stakami – mówi minister 
Maciej Małecki. 
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BOOM INWESTYCYJNY

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Miasto chce zbudować od nowa 
cały amfi teatr, tj. scenę, widow-
nię, chodniki i miejsca parkin-
gowe. Stara muszla ma znik-
nąć z krajobrazu miasta, a 
nowa przyciągać kolejnych go-
ści, wzbogacać ofertę kultural-
ną i rekreacyjną pobliskiej plaży 
oraz kąpieliska.

Wedle projektu fi rmy He-
inle Wischer und Partner Ar-
chitekci Sp. z o.o, nowy amfi te-
atr ma mieć prostą, neutralną 
formę, by nie zdominował naj-
ważniejszego elementu tego ob-
szaru, czyli ruin zamku. Ma się 
wkomponować w przestrzeń, 
dopasować do topografi i te-
renu. Letnią scenę zaprojek-
towano jako budynek jedno-
kondygnacyjny, bez piwnic, o 
wysokości 6 metrów. Scena zaj-
mie 413 m2, a cały amfi teatr 

będzie podświetlony lampami 
wbudowanymi w chodnik.

Nowa widownia ma po-
wstać w miejsce obecnej, a jej 
podstawę ma stanowić stelaż z 
betonu, do którego przytwier-
dzone zostaną siedziska z two-
rzywa sztucznego. Na widow-
ni bez trudu zmieści się 1,5-2 
tysiące widzów, gdyż samych 
miejsc siedzących zaprojekto-
wano 894. Amfi teatr ma być w 
pełni dostępny dla niepełno-
sprawnych.

W konkursie ogłoszonym 
przez Mazowiecką Jednostkę 
Wdrażania Programów Unij-
nych został ustanowiony limit 
dofi nansowania na poziomie 
3.534.500 zł i miastu udało się 
sięgnąć po maksimum tej kwo-
ty. Dotacja pokryje około 30 
procent kosztów inwestycji. 

- Budowa amfi teatru, z 
dofi nansowaniem Samorzą-
du Województwa Mazowiec-

kiego, jest kontynuacją za-
dania z poprzedniej kadencji 
czyli wzmocnienia wzgórza 
zamkowego oraz rewitaliza-
cji i zabezpieczenia ruin zam-
ku. Zagospodarowanie tych 
terenów wzmocni nasz poten-
cjał turystyczny w regionie i 
sprawi, że zachowamy dla ko-
lejnych pokoleń nasze dziedzic-
two kulturowe, co dla mnie 
jako mieszkańca Sochaczewa 
jest niezwykle cenne. Mam na-
dzieję, że w najbliższych dniach, 
wspólnie z władzami miasta, 
ogłosimy kolejne wspólne dzia-
łania – mówi radny wojewódz-
ki i szef komisji budżetowej w 
sejmiku Mirosław Adam Or-
liński. 

Na dziś w Wieloletniej Pro-
gnozie Finansowej na budowę 
letniej sceny i widowni zostało 
zarezerwowane 4 mln zł, z Re-
gionalnego Programu Opera-
cyjnego  miasto otrzymało 3,5 

mln, a to oznacza, że wciąż bra-
kuje sporo pieniędzy do reali-
zacji projektu. Ilu? Trudno dziś 
powiedzieć. Okaże się po roz-
strzygnięciu przetargu, który 
odbędzie się zapewne pod ko-
niec tego lub na początku przy-
szłego roku.

Pierwszy przetarg na bu-
dowę amfi teatru ogłoszono w 
czerwcu, ale ostatecznie proce-
durę unieważniono, gdyż jedy-
ny oferent zażądał 13,2 mln zło-
tych, a to kilka milionów więcej 
niż zakładał UM. Wtedy też 
władze miasta zapowiedziały, 
że jeszcze raz przeanalizują za-
kres prac, by, nie tracąc na jako-
ści, obniżyć koszty tej inwesty-
cji. Nie będzie to zadanie łatwe 
także z tego względu, że w krót-
kim czasie zmienił się rynek 
usług budowlanych. Gospodar-
ka się rozkręca, fi rmy budowla-
ne mogą przebierać w ofertach 
i żądać coraz wyższych stawek.

Pierwsze poprawki w pro-
jekcie, ewentualnie obniżają-
ce koszty realizacji zadania, 
powinny być gotowe na począt-
ku listopada. Pracuje nad nimi 
projektant.

- Mam nadzieję, że wspólnie z 
projektantami, a później z radny-
mi znajdziemy rozsądne wyjście 

i ruszymy z budową amfi teatru. 
Zagospodarowanie podzam-
cza to jeden z naszych prioryte-
tów. Obiecaliśmy to mieszkań-
com i zamierzamy się wywiązać z 
tej obietnicy. Całe przedsięwzięcie 
musi być jednak dostosowane do 
możliwości fi nansowych miasta - 
zastrzega burmistrz Piotr Osiecki.

Dodatkowe 3,5 mln na amfi teatr!
Sochaczewski ratusz zdobył kolejne poważne dofi nansowanie, tym razem na budowę amfi teatru na podzamczu oraz widowni 
na niemal 900 miejsc siedzących. Nasz projekt przeszedł pozytywnie wszystkie szczeble oceny i Unia Europejska wesprze 
jego realizację kwotą 3.533.100 zł. Wszystko wskazuje więc na to, że budowa ruszy na początku przyszłego roku.

Kolejne 12 milionów złotych na rewitalizację 
parków oraz terenów nad Bzurą!
Tuż przed zamknięciem tego wydania gazety dotarły 
do nas kolejne  rewelacyjne wiadomości. Sochaczew 
znalazł się na liście dofi nansowań dwóch następnych 
projektów. Rząd Beaty Szydło zdecydował wesprzeć 
rewitalizację sochaczewskich parków kwotą 7 mln 
złotych, a z Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Mazowieckiego (środki unijne) dosta-
niemy pięć milionów na zagospodarowanie terenów 
nad Bzurą. Więcej na ten temat już wkrótce na 
www.sochaczew.pl, a za dwa tygodnie obszerny 
artykuł w kolejnym wydaniu „Ziemi Sochaczewskiej”. 

Z OSTATNIEJ CHWILI

Wzorem poprzednich lat, 
także tej jesieni burmistrz 

Piotr Osiecki zaprasza miesz-
kańców na cykl otwartych spo-
tkań. Między trzecim, a dwu-
dziestym listopada odbędzie się 
ich osiem w każdej z dzielnic 
miasta tj. Boryszewie, Karwo-
wie, Trojanowie, Malesinie, Roz-
lazłowie, dwa w centrum i jedno 
w Chodakowie. Będzie to do-
skonała okazja do dyskusji o po-
trzebach i oczekiwaniach wobec 
władz miasta, ale też rozliczenia 
z deklaracji składanych przed 
dwunastoma miesiącami. 

W ubiegłym roku szcze-
gółowo opisywaliśmy cykl roz-
mów, zgłaszane wtedy prośby i 
uwagi. W następnym numerze 

„Ziemi Sochaczewskiej”, który 
ukaże się 7 listopada, zdamy re-
lację z pierwszych dwóch tego-
rocznych spotkań, ale też przyj-

rzymy się, które sprawy z roku 
poprzedniego udało się załatwić, 
a jeśli coś zostało przełożone na 
inny termin, dlaczego. Dwana-
ście miesięcy temu, gdy przy-
gotowaliśmy podobny bilans, 
okazało się, że większość spraw 
znalazła swój szczęśliwy fi nał. 

- Do tych spotkań podcho-
dzimy bardzo poważnie. Z każ-
dego sporządzamy dokładny 
wykaz zgłaszanych próśb. Po-
tem staramy się je realizować w 
miarę możliwości miasta. Tak 
jak w zeszłym roku, znów po-
staram się zdać mieszkańcom 

relację co udało się załatwić, a 
co jeszcze czeka lub jest niemoż-
liwe do wykonania – deklaruje 
Piotr Osiecki, zachęcając, by so-
chaczewianie skorzystali z za-
proszenia i poświęcili godzinę 
na rozmowę o potrzebach mia-
sta. Debaty przynoszą konkret-
ne efekty. 

Plan spotkań 
(wszystkie o godz. 18.00)
 3 listopada - Sochaczewskie 
Centrum Kultury, ul. 15 sierpnia 83 
 6 listopada - Miejskie Przed-
szkole nr 7 ul. Żwirki i Wigu-
ry 15

 8 listopada - Środowiskowy Dom 
Samopomocy, ul. Zamkowa 4a
 9 listopada – Dzienny Dom 
Pomocy Społecznej, al. 600-le-
cia 90
 13 listopada - Sochaczewskie 
Centrum Kultury, ul. Chopi-
na 101
 14 listopada - sala przy ko-
ściele w Parafi i św. Brata Alber-
ta, ul. Lazurowa 44
 17 listopada – Kramnice 
Miejskie, ul. 1 maja 21 
 20 listopada - Salon Fryzjer-
ski „U Reni”, ul. Szajnowicza 7

Burmistrz Piotr Osiecki zaprasza mieszkańców na coroczne spotkania
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- W tym roku oprócz pieniędzy 
na odwiert i amfi teatr, zdobyli-
śmy ponad 4 mln na termomo-
dernizację budynków centrum 
kultury w Boryszewie, Choda-
kowie, hali sportowej przy Cho-
pina. Mamy też umowę na 3 
mln dotacji na przebudowę sta-
dionu przy ul. Warszawskiej 
i budowę boiska przy Szko-
łach Podstawowych nr 1 i 3. 
W pięciu szkołach, za półtora-
milionową dotację, w dwa lata 
przeprowadzimy setki zajęć ję-
zykowych i wyrównawczych, 
kupimy też dużo wyposażenia. 
Teraz  pozytywnie zakończyły 
się nasze starania o pieniądze na 
rewitalizację parków - to 7 mln 
rządowej dotacji w kasie miasta, 
a także na rewitalizację terenów 
nad Bzurą – to 5 mln z Regio-
nalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Mazowiec-
kiego. W tych działaniach 
bardzo pomagał nam poseł zie-
mi sochaczewskiej, minister 
Maciej Małecki, a także rad-
ny wojewódzki Adam Orliń-
ski. Obu bardzo dziękuję. Trze-
ba też pamiętać o pieniądzach 
pozyskanych przez starostwo 
na remont, leżącej w granicach 
miasta, ulicy Trojanowskiej. To 
także efekt współpracy samo-
rządów, za którą bardzo dzię-
kuję staroście Jolancie Goncie – 
mówi burmistrz Piotr Osiecki. 

Miasto stać 
na inwestycje
Jeśli wszystko pójdzie dobrze, 
w przyszłym roku mogą ru-
szyć budowy lub przebudowy 
amfi teatru, stadionu, terenów 
nad Bzurą, dwóch miejskich 
parków, kolejnych ulic, zosta-
nie wykonany odwiert geoter-
malny. Czy ratusz będzie goto-
wy fi nansowo do prowadzenia 
w jednym czasie aż tak wielu 
dużych projektów infrastruk-
turalnych? Do każdej z tych in-
westycji, poza geotermią, po-
trzebny będzie wkład własny. 

Już dziś można zakładać, 
że samorząd będzie musiał się 

wesprzeć kredytem lub emisją 
obligacji, ale nasze miasto stać 
na takie decyzje. Kondycja bu-
dżetu z roku na rok się popra-
wia. Pokazują to półroczne i 
roczne sprawozdania fi nanso-
we składane Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej (RIO) i rad-
nym miasta. Ostatni raz o sy-
tuacji fi nansowej radni mieli 
okazję porozmawiać na wrze-
śniowej sesji, gdy analizowa-
li sprawozdanie budżetowe za 
I półrocze 2017 roku. Wynika 
z niego, że planowane docho-
dy sięgnęły 50,1 proc., a wydat-
ki 46,4 proc.

O dobrej i stabilnej kondy-
cji fi nansowej świadczy fakt, że 
2015 i 2016 rok ratusz zakończył 
z kilkumilionową nadwyżką 
budżetową. Na czerwcowej sesji 
planowane w 2017 roku docho-
dy miasta zwiększono o prawie 
5,5 mln, a na ostatniej wrze-
śniowej o dodatkowe 700 tys. 
zł. RIO oceniając stan fi nansów 
naszego samorządu na koniec 
2016 roku zauważyła, że wskaź-
nik zobowiązań wobec docho-
dów wynosi zaledwie 29,8 pro-
cent. To rewelacyjny wynik.

- Cieszę się, że kondy-
cja fi nansowa miasta jest bar-
dzo dobra. To efekt naprawdę 
oszczędnej polityki fi nanso-
wej. Każdą złotówkę oglądamy 
dwa razy. Nim podejmiemy 
z radnymi jakąkolwiek decy-
zję np. o emisji obligacji, głębo-
ko analizujemy, czy nas na to 
stać. Dzięki temu Sochaczew 
ma pewność, że pensje nauczy-
cieli czy pracowników innych 
miejskich jednostek będą wy-
płacane, a ZKM będzie wo-
ził pasażerów. Z systematycz-
nie rosnącymi dochodami i 
przy zdrowej polityce kredy-
towej jesteśmy gotowi do się-
gania po następne dotacje. Stać 
nas na obsługę zadłużenia, na 
bieżąco regulujemy wszystkie 
zobowiązania – dodaje Piotr 
Osiecki. 

Zadłużenie spada
Gdy siedem lat temu obecny 
burmistrz rozpoczął urzę-
dowanie (grudzień 2010), 

odziedziczył po poprzed-
nikach budżet w wysoko-
ści 84,3 mln oraz 33,4 mln 
zł kredytu (wskaźnik zadłu-
żenia 39,6 proc). Na koniec 
września 2017 budżet mia-
sta to ponad 150 mln, a łącz-
na kwota długu to 40,6 mln 
(wskaźnik zadłużenia 27 
proc.). 

- W sześć lat dochody na-
szego samorządu wzrosły o 
80 procent. W tym czasie zre-
alizowaliśmy inwestycje za 
ponad 93 miliony złotych. 

Kredyty wzięte przez mo-
ich poprzedników zamieni-
liśmy w zdecydowanej więk-
szości na dużo korzystniejsze 
dla miasta obligacje. Co roku 
wypracowujemy kilkumilio-
nową nadwyżkę, grudzień 
kończymy z wolnymi środ-
kami na koncie, które w na-
stępnym roku przeznaczamy 
na inwestycje – m.in. na nasz 
program „Drogi zamiast bło-
ta” – podkreśla burmistrz.

Gdy poprawia się kon-
dycja fi nansowa socha-

czewskich rodzin i fi rm, 
a to dzieje się w ostatnich 
dwóch latach, od razu wi-
dać to w budżecie miasta. 
Bardzo dużą kwotą, choć 
przez pośredników (mini-
ster fi nansów i urząd skar-
bowy), samorządową kasę 
wspiera każdy pracujący so-
chaczewianin i każde lokal-
ne przedsiębiorstwo. Ze 100 
zł wpłaconych do budżetu 
państwa przez Kowalskie-
go w formie podatku do-
chodowego, do ratusza wra-

ca 37,26 zł. Z każdych 100 
zł odprowadzonych przez 
fi rmę, wraca 6,71 zł, za-
tem gdy liczba pracujących 
się zwiększa, rosną wyna-
grodzenia i obroty przed-
siębiorstw, automatycznie 
większa kwota zasila budżet 
miasta. 

- Dane mówią same za 
siebie. W 2011 roku z podat-
ku PIT sochaczewianie wpła-
cili do wspólnej kasy 25,7 
mln zł, w 2014 prawie 28,5 
mln, a w minionym roku aż 
33 mln zł. Patrząc na dane 
gospodarcze jestem niemal 
pewna, że tegoroczne wypły-
wy z podatku od osób fi zycz-
nych wzrosną do ponad 35 
mln. Jeszcze lepiej wygląda-
ją wpływy z podatku CIT od 
fi rm – mówi skarbnik mia-
sta Jolanta Brzóska, która o 
fi nanse Sochaczewa dba od 
ponad 25 lat.

Współpraca receptą 
na  sukces
- Trzeba pamiętać, że środ-
ki jakie pozyskuje miasto 
to tylko część tego, co w tej 
chwili jest wydawane w So-
chaczewie na inwestycje. 
Ogromne pieniądze na swo-
je drogi wykłada przecież 
u nas samorząd wojewódz-
twa mazowieckiego. Tylko w 
dwóch ostatnich latach było 
to ok. 17 mln złotych. Z rzą-
dowych środków buduje się 
choćby nową komendę poli-
cji. To kolejne 17 mln zainwe-
stowane w mieście. Jesteśmy 
też coraz bliżej ogromnej in-
westycji związanej z budo-
wą zakładu naprawy tabo-
ru Kolei Mazowieckich. Jeśli 
odwiert geotermalny oka-
że się sukcesem, dostaniemy 
od rządu kilkanaście, a może 
więcej milionów na budowę 
zakładu geotermalnego. Wy-
korzystujemy każdą szansę 
na inwestycje w mieście. Lob-
bujemy gdzie się da. Współ-
praca to jest nasze naczelne 
hasło, dzięki któremu boom 
inwestycyjny stał się  faktem 
– kończy Piotr Osiecki. 

Stan fi nansów miasta najle  p
Sochaczewski boom inwestycyjny nie wziął się z niczego. Od dwóch lat do miasta płyną dziesiątki milionów złotych – od 
rządu, Unii Europejskiej, samorządu wojewódzkiego. Mosty, drogi, skarpa nad Bzurą, komenda policji, czy odwiert geotermalny 
to tylko największe inwestycje, które powstały lub powstaną z tych środków. Najnowsze osiągnięcie ratusza to pozyskanie 
15 mln złotych na amfi teatr, parki i tereny nad Bzurą. Od stycznia budżet miasta zasiliło ponad 30 mln zł dotacji!
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1 stycznia wchodzą w życie 
dwie poważne zmiany obej-
mujące przedsiębiorców. 
Pierwsza z nich ma znacz-
nie ułatwić rozliczenia z 
ZUS-em, gdyż od nowego 
roku wszystkie składki 
przelewane będą na jeden 
indywidualny rachunek, a 
nie na kilka. Druga zmia-
na obejmie mikroprzedsię-
biorstwa, które, podobnie 
jak duże i średnie fi rmy, 
będą miały obowiązek pro-
wadzenia elektronicznej 
ewidencji zakupu i sprze-
daży VAT oraz przekazywa-
nia jej organom skarbowym 
jako JPK_VAT.

Od 1 stycznia 2018 fi rmy, 
przedsiębiorcy oraz oso-
by samozatrudnione będą 
opłacać wszystkie składki 
zusowskie jednym zwykłym 
przelewem na indywidual-
ny numer rachunku skład-
kowego. Informację o jego 
numerze płatnik dostanie 
z ZUS-u listem poleconym. 
Jeśli do końca grudnia. nie 
otrzyma tej informacji albo 
zgubi list, powinien zgłosić 
się do lokalnego oddziału 
ZUS lub zadzwonić do Cen-
trum Obsługi Telefonicz-
nej (nr tel. 22 560 16 00). To 
bardzo istotne, bo dotych-
czasowe rachunki będą za-
mknięte.

- Ma być szybciej i ta-
niej, ponieważ od stycznia, 
dzięki „e-składce”, jednym 
przelewem płatnik przeka-
że pieniądze na ubezpiecze-
nia społeczne, zdrowotne, 
Fundusz Pracy itp. Zamiast 
trzech albo czterech prze-
lewów, będzie wypełniał 
tylko jeden. Poniesie niż-
sze koszty i uniknie popeł-
nienia wielu błędów, ponie-
waż nie będzie podawał w 
przelewie, tak jak obecnie, 
danych identyfi kacyjnych 
m.in. NIP, numeru REGON 
czy PESEL - informuje Mał-
gorzata Przybylska p.o. kie-
rownika Referatu Obsłu-

gi Inwestora i Działalności 
Gospodarczej UM.

ZUS weźmie na siebie do-
datkowe obowiązki, gdyż fi r-
ma nie będzie już podawa-
ła w przelewie, jakie składki 
opłaca i za jaki okres. ZUS 
każdą wpłatę podzieli pro-
porcjonalnie na wszystkie 
ubezpieczenia i fundusze. Je-
śli płatnik będzie miał długi 
składkowe, to wpłata pokry-
je najstarszą należność, dzię-
ki temu nie będą rosły odset-
ki za zwłokę.

Druga zmiana dotyczą-
ca mikroprzedsiębiorców 
związana jest z uszczelnia-
niem obrotu VAT-em. Po-
datek od towarów i usług 
to znacząca część budżetu 
państwa, z którego fi nan-
sowane jest m.in. utrzyma-
nie wyższych uczelni, poli-
cji, straży pożarnej, wojska 
i systemu ochrony zdrowia. 
Od 1 stycznia także mikro-
przedsiębiorcy będą musie-
li prowadzić elektroniczną 
ewidencję VAT i przesyłać 
ją jako JPK_VAT (Jednoli-
ty Plik Kontrolny) organom 
skarbowym do każdego 25 
dnia miesiąca. JPK to ze-
staw informacji o zakupach 
i sprzedaży prowadzonych 
przez fi rmę, który wynika z 
ewidencji tego podatku. 

- Dwa lata temu obo-
wiązkiem tym objęto duże 
przedsiębiorstwa, przed ro-
kiem średnie i małe, a od 
stycznia 2018 kontrola nad 
VAT-em obejmie też mikro-
przedsiębiorców. Jeśli fi rma 
nie posiada programu do 
rozliczeń, bezpłatnie moż-
na go pobrać ze strony mi-
nisterstwa fi nansów. War-
to, by przedsiębiorcy już 
dziś przetestowali składa-
nie JPK_VAT. Dzięki temu 
sprawdzą, z czym wiąże się 
nowy obowiązek - zachęca 
Małgorzata Przybylska.

Program jest dostęp-
ny pod adresem www.jpk.
mf.gov.pl.

Daniel Wachowski

Szczelny VAT i jeden 
przelew na rachunek w ZUS

W związku ze zmianami w przepisach, urząd miejski zapra-
sza na spotkanie informacyjne, podczas którego omówione 
zostaną wszystkie aspekty nowych przepisów. Spotkanie 
odbędzie się 17 listopada o godz. 10.00 w sali konferencyjnej 
Kramnic Miejskich w Sochaczewie, ul. 1 Maja 21 (II piętro). 
Udział w spotkaniu jest bezpłatny. Zapisy na szkolenie przyj-
muje Referat Obsługi Inwestora i Działalności Gospodarczej 
pod nr tel. 46 862 22 35, wew. 307.

le  pszy od wielu lat!
Dotacje pozyskane przez ratusz w latach 2011-2017
ROK 2011
1.894.400 zł - na remont ul. 
Warszawskiej – etap II 
1.510.710 zł - na „Przygotowanie Terenu 
Inwestycyjnego w centrum miasta” 
1.499.900 zł – II transza na 
rewitalizację Kramnic 
691.400 zł – na projekt „R@ck 
Rodziny Cyfrowych Kompetencji” 
223.800 zł - na realizację, przez 
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
programu „Nowe umiejętności – nowa 
jakość życia” 
223.400 zł – dodatkowa transza na 
remont kapitalny kamienicy przy ul. 
Towarowej 6 
63.550 zł - utworzenie szkolnego 
placu zabaw przy SP nr 3 

ROK 2012
4.373.683 zł – na wzmocnienie 
skarpy zamkowej 
2.472.600 zł – na realizację programu 
„Sochaczew Miasto e-Innowacji”
800.458 zł – na budowę żłobka, 
783.574 zł – Oszczędność energii 
w obiektach użyteczności publicznej 
(piec w hali Kusocińskiego, ocieplenie 
MP nr 6, żarówki w G nr 1 i trzech 
przedszkolach)
395.565 zł – „Rewitalizacja zabytkowych 
Kramnic w Sochaczewie” (kolejna 
transza)
181.304 zł - realizacja projektu 
„Nowe umiejętności - nowa jakość 
życia”
54.072 zł – Dziecięca Akademia 
Przyszłości – dodatkowe zajęcia dla 
uczniów we wszystkich szkołach 
podstawowych (800 godzin lekcyjnych)
31.000 zł - „Przygotowanie terenu 
inwestycyjnego w centrum miasta 
Sochaczewa”

ROK 2013
1.908.500 zł – kolejna transza na 
„Rewitalizację zabytkowych Kramnic 
w Sochaczewie” 
1.213.400 - na budowę żłobka, 650.000 

zł – na budowę sali gimnastycznej przy 
SP nr 4. Dwie transze: 300 tys. w 2013 i 
350 tys. w 2014 

500.000 zł - na przygotowanie badań 
i dokumentacji naprawy osuwisk przy 
Traugutta 

480.474 zł – na realizację projektu 
„Marzenia do spełnienia – edukacja 
drogą do sukcesu Sochaczewa” 
473.245 zł - na realizację programu 
„Wczesna edukacja przyszłością dla 
najmłodszych” (341 tys. w 2013, 132 
tys. w 2014)
215.000 zł - na realizację projektu 
„Nowe umiejętności - nowa jakość 
życia”
120.000 zł - na przygotowanie badań 
i dokumentacji naprawy osuwisk przy 
Kolejowej
40.000 zł – na naukę pływania

ROK 2014
752.000 zł – z programu MALUCH na 
funkcjonowanie integracyjnego żłobka 
miejskiego 
611.000 zł – na realizację w 2014 i 
2015 r. projektu „e-KLIENT” 
224.000 zł - na realizację projektu 
„Nowe umiejętności -  nowa jakość 
życia”.
129.945 zł – na realizację w 2014 i 2015 r. 
projektu „Dobre rządzenie. Wypracowanie 
i wdrożenie modelu współpracy 7 
jednostek samorządu terytorialnego z 
organizacjami pozarządowymi” 
108.400 zł – na utworzenie w ramach 
struktury MOPS „Klubu Integracji 
Społecznej”
27.000 zł - na realizację programu 
„Sochaczew przeciw przemocy”

ROK 2015
634.100 zł - na realizację projektu 
„Sochaczew miasto e-Innowacji”
611.100 zł – na zagospodarowanie 
terenów nad Bzurą w Sochaczewie 
(wzmocnienie skarpy), refundacja 
wydatków
461.000 zł - refundacja wydatków 
za rozbudowę i remont kramnic 
313.000 zł – z programu MALUCH na 
funkcjonowanie integracyjnego żłobka 
miejskiego
74.000 zł - na usuwanie azbestu 
oraz opracowanie Planu gospodarki 
niskoemisyjnej

ROK 2016
4.566.000 zł – dotacja z NFOŚiGW 
na wzmocnienie skarpy przy ul. 
Traugutta (po weryfi kacji z IX 2016)

1.676.700 – dotacja z rządowego 
programu remontu dróg na remont 
mostu, prawoskręt w Gawłowską
1.569.800 zł – na projekt 
„Przebudowa centralnych dróg 
gminnych w Sochaczewie” (refundacja 
wydatków za inwestycje z lat 2008-
2009) 
959.800 – dotacja z Ministerstwa 
Spraw Wewnętrznych i Administracji 
na budowę kanalizacji deszczowej w 
ul. Kolejowej
383.000 zł – z Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego na remont 
piwnic SCK w Boryszewie 

261.400 zł – refundacja za realizację 
projektu „Sochaczew miasto 
e-Innowacji”
192.000 zł - z programu MALUCH na 
funkcjonowanie integracyjnego żłobka 
miejskiego
60.750 zł – z Ministerstwa Rodziny, 
Pracy i Polityki Społecznej na 
refundację kosztów zatrudnienia 
asystentów rodziny w MOPS
52.700 zł - z NFOŚiGW na opracowanie 
planu gospodarki niskoemisyjnej
40.000 zł – z Ministerstwa Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego dla muzeum 
ziemi sochaczewskiej na drugi etap 
modernizacji wystawy stałej
40.000 zł - z Ministerstwa Rodziny, 
Pracy i Polityki Społecznej na XVI 
Mazowiecki Przegląd Twórczości 
Artystycznej Środowiskowych Domów 
Samopomocy
40.000 zł – z Narodowego Programu 
Rozwoju Czytelnictwa na zakup 
książek dla Miejskiej Biblioteki 
Publicznej 
18.970 zł – z NFOŚiGW na akcję 
usuwania azbestu z terenu miasta

ROK 2017
10.980.000 zł – z NFOŚiGW na 
geotermalny odwiert badawczy
7.000.000 zł - z NFOŚiGW na 
rewitalizację parków w Sochaczewie 
(park Garbolewskiego, park Fryderyka 
Chopina w centrum oraz park w 
Chodakowie)
4.156.500 zł – z RPO Woj. 
Mazowieckiego 2014-2020 na 
termomodernizację: SCK w 
Boryszewie, SCK w Chodakowie, hala 
sportowa w Chodakowie
4.999.198 zł – z RPO Woj. 
Mazowieckiego 2014-2020 na 
rewitalizację terenów nad Bzurą w 
ramach projektu „Sochaczew od 
nowa”
2.599.800 zł – na przebudowę 
stadionu miejskiego z Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej (w 
transzach w 2018  i 2019 roku)
1.349.318 zł – z RPO WM na 

podniesienie potencjału i kluczowych 
kompetencji uczniów G nr 1, G nr 1, 
ZS Chodaków, SP nr 2, SP nr 4
364 300 zł – z ministerstwa sportu 
na budowę boiska przy Szkołach 
Podstawowych nr 1 i 3
134.400 zł - z programu MALUCH na 
funkcjonowanie integracyjnego żłobka 
miejskiego.
48.000 zł – z Ministerstwa Rodziny, 
Pracy i Polityki Społecznej na 
organizację XVII Przeglądu ŚDS

Na budowę boiska przy SP 3 i SP 1 Sochaczew pozyskał 364.300 zł 

z Ministerstwa Sportu i Turystyki - co stanowi około 30% kosztów inwestycji
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Jeszcze w tym roku do pię-
ciu szkół podstawowych 
trafi  sto nowoczesnych 
urządzeń multimedialnych 
- laptopów, interaktyw-
nych tablic i projektorów. 
Zakup urządzeń ratusz 
sfi nansuje w całości z unij-
nej dotacji pozyskanej tuż 
przed wakacjami. 

Ostatnio informowaliśmy, 
że samorząd miasta zdo-
był 1,5 mln dofinansowa-
nia i za tę kwotę w dwa lata 
przeprowadzi w socha-
czewskich szkołach kilka 
tysięcy dodatkowych lek-

cji wyrównawczych, za-
jęć rozwijających talen-
ty i umiejętności u niemal 
1100 uczniów. Drugim ele-
mentem tego projektu jest 
zakup sprzętu multime-
dialnego dla szkół. Już 

wiemy, że dostawą wypo-
sażenia zajmie się płoc-
ka spółka BCS Balcerzak, 
Holisz, Jaworski. Do szkół 
podstawowych nr 1, 2, 4, 6 
i 7 trafią urządzenia warte 
270.040 zł. (daw)

Sprzęt dla szkół za prawie 300 tysięcy

Szkoły otrzymają:
Laptopy dla uczniów - 41 sztuk
Tablice interaktywna -  16 sztuk
Projektory multimedialne - 15 sztuk 
Laptopy dla nauczycieli do obsługi 
tablicy interaktywnej - 14 sztuk
Kamery i aparaty fotograficzne 
- 6 sztuk

Drukarki - 3 sztuki
Drukarki 3D - 2 sztuki 
Szafka na kółkach do przechowywania 
laptopów - 2 sztuki 
Ekran do rzutnika - 1 sztuka 
Serwer - 1 sztuka

Miało być do końca września, 
lecz ostateczny termin prze-
sunięto na koniec paździer-
nika. Wielofunkcyjne boisko 
przy szkołach podstawowych 
nr 1 i 3 jest już prawie gotowe.

Bramki do piłki ręcznej już 
stoją, za chwilę pojawią się 
kosze, wytyczono już liniami 
pola gry. 200-metrowa bież-
nia, o nawierzchni poliure-
tanowej została już wylana, 
pozostało jedynie wytyczyć 
na niej trzy tory. Podobnie 
jest ze słupami, które już sto-
ją i czekają na instalację lamp. 
Na koniec posadzona zosta-

nie zieleń, staną elementy tzw. 
małej architektury, czyli ławki 
i kosze na śmieci. Przyszkol-
ny obiekt sportowy kosztował 
ponad milion złotych. Około 
30% środków na tę inwestycję 
ratusz pozyskał z Minister-
stwa Sportu i Turystyki.

Dodajmy, że pobliski plac 
zabaw, przy SP nr 3, został też 
ostatnio wzbogacony o nowe 
urządzenia – karuzelę, huśtaw-
kę oraz wieże wspinaczkową. 
Na zlecenie Urzędu Miejskiego 
w Sochaczewie zainstalowała je 
fi rma Comes. (mf)

Kończą wielofunkcyjne boisko

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Jak czytamy we wniosku, pro-

jekt ma być realizowany przez 

miasto - w partnerstwie ze sta-

rostwem powiatowym i gmi-

ną Brochów - do końca grud-

nia 2019 roku. Jego wartość 

oszacowano na 9.929.223 zł, a 

dofi nansowanie unijne w wy-

sokości 7.399.300 zł ma po-

kryć 80 procent kosztów. Jak 
mówi wiceburmistrz Dariusz 
Dobrowolski, ratusz liczy na 
wysoką punktację, ponieważ 
opracował kompleksowy pro-
jekt obejmujący przebudowę 
parkingów, ścieżki rowerowej, 
wprowadzenie na ulice mia-
sta ekologicznych autobusów, 
wdrożenie inteligentnego syste-
mu transportowego.

- Wszystkie te działania 
mają  poprawić jakość powie-
trza w mieście, zmniejszyć emi-
sję zanieczyszczeń emitowa-
nych przez transport publiczny, 
obniżyć poziom hałasu komu-
nikacyjnego, ale też poprawić 
bezpieczeństwo osób korzysta-
jących z jednośladów – wylicza 
wiceburmistrz Dariusz Dobro-
wolski.

Na projekt składa się 
kilka komponentów. 

Zakup trzech autobusów 
elektrycznych 
i dwóch spalinowych
Pozwoli wycofać z ruchu pięć 
najstarszych Jelczy M-11, wy-

produkowanych w latach 
1987-88. Obecnie ZKM wozi 
pasażerów szesnastoma au-
tobusami. Ekologiczną nor-
mę Euro 2 spełnia siedem po-
jazdów, normę Euro 3 kolejne 
dwa, a normę Euro 5 tylko dwa 
najnowsze autobusy wyprodu-
kowane w 2009 i 2012 roku. W 
pojazdach, jako paliwo, stoso-
wany jest olej napędowy, któ-
rego roczne zużycie to oko-
ło 150-170 tys. litrów. Średnio 
w miesiącu autobusy pokonu-
ją 60 tys. km. Jedenaście pojaz-
dów jest dostosowanych do po-
trzeb osób niepełnosprawnych. 

Nowe autobusy muszą spełniać 
normę EURO 6. Mają być ni-
skopodłogowe, klimatyzowa-
ne, wyposażone w platformy 
pozwalające na wjazd wózkiem 
inwalidzkim. Muszą zabierać 
minimum 80 pasażerów. Auto-
busy elektryczne na jednym ła-
dowaniu mają przejechać 150 
- 200 km. Ładowanie akumu-
latorów ma się odbywać w ba-
zie ZKM.  

Zakup i zainstalowanie 
26 wiat przystankowych 
Ratusz planuje wymianę 
starych wiat, a przez mon-

taż siedmiu modułów ro-
werowych chce zachęcić do 
korzystania z komunikacji 
publicznej osoby, które do 
przystanków dojeżdżają ro-
werami. Takie przesiadko-
we wiaty miałyby stanąć na 
pętlach przy ul. Inżynier-
skiej, cmentarzu komunal-
nym, szpitalu powiatowym 
i obok młyna Repszów, na 
przystanku przy skrzyżo-
waniu ulic Kościńskiego, 
Boryszewskiej i Inżynier-
skiej, naprzeciw zakładów 
Boryszew ERG oraz w Cho-
dakowie, przy oddziale ban-

ku PKO BP. Wiaty zostaną 
wyposażone w elektronicz-
ne tablice z dynamicznym 
rozkładem jazdy. 

Montaż pięciu tablic 
z dynamicznym 
rozkładem jazdy 
Od kilku lat pasażerowie mogą 
śledzić ruch wszystkich auto-
busów w czasie rzeczywistym, 
a to dzięki nadajnikom GPS 
umieszczonym w pojazdach. 
Z  usługi tej można korzystać 
tylko w telefonach komórko-
wych, ale wkrótce przejazd 
można będzie śledzić na tabli-
cach umieszczonych na przy-
stankach. Staną one przy stacji 
PKP, na pętlach autobusowych 
przy szpitalu i okrąglaku w 
Chodakowie, na przystankach 
przy ul. Traugutta – przy par-
ku Chopina  i piekarni Gzi-
k&Janiak.

Stanowisko sprzedaży 
elektronicznych biletów 
okresowych 
Zostanie zorganizowane w 
biurze ZKM. Zamiast przy-
chodzić co miesiąc po zna-
czek na bilet miesięczny, w 
nowej formule pasażerowi 
wystarczy jedna wizyta w 
siedzibie ZKM. Pracownik 
wyda mu elektroniczną kar-
tę gotową do użytku, któ-
rą w kolejnych miesiącach 
można będzie zasilać w bi-
letomatach. Plastikowy no-
śnik zastąpi papier.

To jeszcze nie koniec pro-
ponowanych zmian. W ra-
mach projektu miasto chce 
w yznaczyć   stumetrową 
ścieżkę rowerową biegną-
cą przez plac Kościuszki, łą-
czącą trasy rowerowe w uli-
cy Warszawskiej (zaczyna się 
za mostem) i w ulicy Staszica. 
Ponieważ wzrośnie znacze-
niem placu przed dworcem 
PKP, jako głównego węzła 
komunikacji, stąd w planach 
jest budowa dodatkowego 
stanowiska dla autobusów. 
Na koniec trzy parkingi wy-
posażone zostaną w stojaki 
rowerowe. Miasto chce je po-
stawić przy placach Kościusz-
ki i św. Dominika oraz przy 
ul. Sienkiewicza. 

Biletomaty stacjonarne 
Planuje się zakup dwóch bi-
letomatów stacjonarnych i 
zainstalowanie ich na placu 
Kościuszki oraz przy dwor-
cu PKP. Automat sprzeda 
bilety papierowe oraz za-
koduje karty elektroniczne 
(takie będą bilety miesięcz-
ne), przyjmie zapłatę za po-
mocą banknotów, bilonu, 
kart płatniczych. Urządze-
nia wyeliminują koniecz-
ność przychodzenia co mie-
siąc do biura ZKM, by kupić 
bilet okresowy. Podobną 
funkcję będą miały bileto-
maty mobilne zamontowa-
ne w pięciu nowych autobu-
sach. 

Eko-autobusy w Sochaczewie?
Ratusz złożył w Mazowieckiej Jednostce Wdrażania Programów Unijnych wniosek o dofi nansowanie projektu pod nazwą 
„Sochaczewski Eko-bus”. Jeśli uda się zdobyć dotację na ten cel, w ciągu dwóch lat komunikację miejską zasili około 10 mln zł, 
z ulic zniknął dymiące Jelcze, a ich miejsce zajmą ekologiczne autobusy spełniające najwyższe normy środowiskowe. 

Jeśli uda się pozyskać pieniądze na projekt „Sochaczewski Eko-bus” na ulicach naszego 
miasta pojawią się elektryczne autobusy
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13 października w sali spor-
towej Szkoły Podstawowej 
nr 3 odbyła się miejska uro-
czystość z okazji Dnia Edu-
kacji Narodowej. Jej gospo-
darz, wiceburmistrz Marek 
Fergiński, w krótkim wystą-
pieniu podkreślił, że dzięki 
współpracy wszystkich śro-
dowisk pracujących na rzecz 
oświaty - samorządu, dyrek-
torów szkół, nauczycieli, ro-
dziców, związkowców - uda-
ło się bezboleśnie przejść 
przez reformę edukacji. 

- W Sochaczewie nie zo-
stała zlikwidowana żadna 
szkoła, pracy nie stracił żaden 
nauczyciel, doszliśmy do po-
rozumienia w sprawie nowej 
sieci szkół - mówił wicebur-
mistrz. Wszystkim pracowni-
kom oświaty złożył  gratula-
cje, ale wiele uwagi poświęcił 
także stypendystom. 

- Możemy dziś cieszyć 
się z dokonań ponad 150 
uczniów, a osiągnąć ten suk-
ces nie jest łatwo, bo wy-
magana minimalna średnia 
ocen w szkole podstawowej 
to 5,50, a w klasach gimna-
zjalnych 5,25. By otrzymać 
stypendium sportowe, należy 
sięgnąć co najmniej po tytuł 
mistrza kraju, a po stypen-
dium artystyczne - po tytuł 
laureata konkursu na pozio-
mie wojewódzkim - wyliczał 
Marek Fergiński. 

Przypomniał, że samo-
rząd wiele inwestuje w popra-
wę warunków nauczania, w 
tym w bazę sportową, dlatego 
niebawem każda szkoła bę-
dzie miała swoje boisko wie-
lofunkcyjne. Z kolei z unijnej 

dotacji w krótkim czasie mia-
sto wyda półtora miliona zło-
tych na dodatkowe lekcje w 
pięciu szkołach, wyposażenie 
ich w laptopy, rzutniki, dru-
karki czy tablice interaktyw-
ne. 

Przewodniczący Rady 
Miasta Sylwester Kaczmarek 
dziękował rodzicom stypen-
dystów za liczne przybycie, 
towarzyszenie swoim dzie-
ciom w chwilach radości, że 
do edukacji dzieci podchodzą 
bardzo poważnie. Jak mówił, 
z wieloma nagrodzonymi 
spotyka się kolejny raz, co po-
twierdza, że ponadprzeciętna 
średnia ocen to nie przypa-
dek, ale efekt systematycznej 
pracy. Prosił, by w Dniu Edu-
kacji pozwolić sobie na chwi-
lę refl eksji, jak ważny i jak 
wymagający jest to zawód.

Z kolei Łukasz Gołę-
biowski, dyrektor biura po-
selskiego Macieja Małeckie-
go podkreślał, że nauczyciele 
są grupą zawodową, która 
kształtuje postawy i przeka-
zuje wartości młodemu po-
koleniu. - To Państwo bu-
dzicie w nich głód wiedzy i 
ciekawość świata, dlatego za-
sługujecie na najwyższy sza-
cunek i uznanie - mówił.

W obchodach Dnia Edu-
kacji Narodowej wzięli też 
udział szef komisji oświaty 
Rady Miasta Arkadiusz Ka-
raś, przedstawicielka dowód-
cy 38. Dywizjonu Zabezpie-
czenia Obrony Powietrznej 
por. Magdalena Sokołowska, 
reprezentantki nauczyciel-
skich związków zawodowych 
- Helena Bajurska z ZNP i Be-
ata Domańska z „Solidarno-
ści”,  nauczyciele emeryci, licz-
na grupa dumnych rodziców. 

Święto nauczycieli i uczniów
154 uczniów odebrało listy gratulacyjne z informacją o przyznaniu stypendium za wybitne wyniki w nauce, sporcie lub działalności 
artystycznej, a 31 nauczycieli nagrody za szczególne zaangażowanie w pracę. Były podziękowania dla całej kadry szkół i przedszkoli 
za rok ciężkiej pracy, duma z sukcesów uczniów, podziękowania za bezbolesne wprowadzenie ostatniej reformy oświatowej.

Lista nagrodzonych:
Nagrody Burmistrza Miasta dla wyróżniających się nauczycieli:
Jolanta Skotak - dyrektor Miejskiego Przedszkola nr 1
Paulina Janikowska - nauczycielka Miejskiego Przedszkola nr 1
Urszula Nowak - nauczycielka Miejskiego Przedszkola nr 3
Monika Radwańska-Komosa - dyrektor Miejskiego Przedszkola nr 4 
Ewa Kawiak - nauczycielka Miejskiego Przedszkola nr 4
Anna Sobieraj - dyrektor Miejskiego Przedszkola nr 6
Ewa Adamska - nauczycielka Miejskiego Przedszkola nr 6
Ewa Brylska - nauczycielka Miejskiego Przedszkola nr 6
Elżbieta Kowalewska - nauczycielka Miejskiego Przedszkola nr 7
Małgorzata Gorgis - dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1
Katarzyna Kozłowska - wicedyrektor Szkoły Podstawowej nr 1
Renata Rossa-Ponieważ - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 1
Hanna Celeda - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 2
Aleksandra Kłos - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 2 
Małgorzata Ksyna-Koper - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 2 
Krzysztof Werłaty - dyrektor Szkoły Podstawowej nr 3
Anna Gołębiowska - wicedyrektor Szkoły Podstawowej nr 3
Eugeniusz Jędraszczak - nauczyciel Szkoły Podstawowej nr 3
Anna Matusiak - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 3
Izabela Wydrzyńska - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 3
Iwona Mierzwińska - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 4
Beata Lewandowska - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 4 
Mirosława Szygalska - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 4 
Joanna Winnicka - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 4
Teresa Zawisza-Chlebowska - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 6
Katarzyna Buczek-Grzebiela - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 6
Zbigniew Pakuła - dyrektor Szkoły Podstawowej nr 7
Magdalena Czajkowska - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 7 
Krystyna Więckowska - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 7 
Iwona Pączek - nauczycielka Szkoły Podstawowej nr 7 
Danuta Szewczyk-Kozłowska - dyrektor Miejskiego Zespołu Ekonomicz-
no-Administracyjnego

Stypendia dla uczniów za wybitne wyniki w nauce:
W jesiennej edycji programu stypendialnego ratusz wypłaci uczniom aż 
46.200 zł. To rekordowa kwota (5 miesięcy, tj. wrzesień - styczeń, 
po 60 zł brutto), gdyż rekordowa jest liczba stypendystów. Oto lista 
naszych NAJ...

Szkoła Podstawowa nr 2 - Julia Duplicka, Michalina Kalinowska, 
Amelia Kloch, Nikolas Mateusz Krzemiński, Julita Orlińska, Amelia 
Ratajczak.

Szkoła Podstawowa nr 3 - Maksymilian Andrzejczak, Agata Badow-
ska, Mikołaj Bednarczyk, Katarzyna Buczyńska, Katarzyna Bury, Maja 
Cieślak, Bartosz Ciura, Anna Czubla, Maria Dybiec, Julia Felczak, 
Wiktoria Frank, Bartosz Gołębiowski, Michalina Gosik, Oliwia Gozdek, 
Julia Gębka, Karolina Jędrzejewska, Oliwia Krajewska, Weronika 
Kitlińska, Aleksandra Kras-Bolimowska, Sebastian  Kowalski, Jakub 
Kowalczyk, Oliwia Kuśmider, Julia Lewandowska, Idalia Majcher, 
Anna Marciniak, Mateusz Martinek, Tomasz Myczka, Zuzanna 
Niedzielska, Piotr Nowakowski, Tomasz Panek, Aleksandra Pietryka, 
Bartosz Pliszka, Izabela Szymańska, Andżelika Szymańska, Julia 
Skomiał, Wiktoria Sobolik, Marta Sylwestrzak, Milena Szatkowska, 
Adrianna Tondera, Amelia Wardziak, Piotr Wolski, Kamila Wróbel, 
Damian Zasada, Natalia Zasada, Wiktoria Zobaczyńska, Karolina 
Żakowska.

Szkoła Podstawowa nr 4 - Aleksandra Adamczyk, Wojciech Bołoz, 
Maja Ciągarlak, Nina Garbacz, Maja Herc, Tomasz Kamiński, Oliwia 
Karoń, Julia Kalinowska, Julia Kawecka, Julia Kobylińska, Mateusz Ku-
śmierczyk, Marta Łukaszewicz, Kamila Łukaszewicz, Amelia Michalak, 
Adam Michałowski, Wojciech Michałowski, Karol Miłkowski, Weronika 
Nowak, Patrycja Olczak, Amelia Postek, Kacper Rzepczyński, Zuzanna 
Staniaszek, Paulina Włodarczyk, Amelia Wieszczycka. 

Szkoła Podstawowa nr 7 - Dawid Błaszczyk, Mikołaj Boczkowski, 
Piotr Dasiewicz, Natalia Dybiec, Julia Fabisiak, Julia Gers, Aleksandra 
Janiak, Jan Jaworski, Jagoda Kasza, Bartłomiej Kądziela, Klaudia 
Krawczyk, Barbara Kuligowska, Weronika Krzemińska, Magdalena 

Moszczyńska, Lisa Rinka Nagaoka, Aleksandra Połeć, Hubert 
Szygalski, Jagoda Szustkiewicz, Aleksandra Sitarz, Zofia Wilczak. 

Gimnazjum nr 1 - Zuzanna Bartosiewicz, Adam Czubak, Amelia 
Durzyńska, Anna Orlińska, Martyna Pawłowska, Jakub Skorupa, Julia 
Tymorek, Julia Ślusarczyk, Jan Wierzbicki.

Gimnazjum nr 2 - Agnieszka Adamiak, Dawid Biszczan, Aleksandra 
Chudzik, Wiktoria Dobrowolska, Olga Jakubowska, Dominika Jagiełło, 
Patrycja Jasińska, Kacper Kopka, Olga Kiewel, Maria Lach, Maja 
Leśniewska, Kaja Leśniewska, Maria Małolepsza, Mateusz Nguyen, 
Weronika Nguyen, Wiktoria Owczarzak, Julia Pilaszek, Julia Stępniak, 
Joanna Szymańska,  Iza Woźniak.

Gimnazjum nr 3 - Zuzanna Jaczyńska, Adrian Tomczyk, Marta Smo-
lińska, Aleksandra Nikoniuk, Julia Więckowska, Emilia Więckowska, 
Maja Myszor, Anna Mierzwińska, Julia Janicka, Patrycja Osińska. 

Niepubliczna Szkoła Podstawowa „Akademia Prymusa” - Piotr Pyrak, 
Antoni Więcek, Katarzyna Chmielewska, Zofia Lenarczyk, Sandra 
Rosiak, Amelia Kuta, Maciej Szewczyk. 

Stypendium za wybitne osiągnięcia artystyczne:
Natalia Kruszewska - zespół Abstrakt, Gimnazjum nr 1

Stypendia za wybitne osiągnięcia sportowe:
Zuzanna Domańska - pływanie, ratownictwo wodne, Szkoła Podsta-
wowa nr 4

Anna Mrożewska - pływanie, ratownictwo wodne, Gimnazjum nr 1
Cristian Bregu - rugby, Gimnazjum nr 1
Przemysław Dobijański - rugby, Gimnazjum nr 1
Sebastian  Misiak - rugby, Gimnazjum nr 1 
Jan Mroziński - rugby, Gimnazjum nr 1
Adam Szwarc - rugby, Gimnazjum nr 1 
Michał Szwarc - rugby, Gimnazjum nr 1
Mateusz Panek - rugby, Gimnazjum nr 1
Aleksandra Rutkowska - łucznictwo, Gimnazjum nr 2  
Klaudia Wójcicka - łucznictwo, Gimnazjum nr 2 
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POWIAT

Do zdarzenia doszło 1 paź-
dziernika przy ul. Nowowiej-
skiej w Sochaczewie. O godz. 
18.53 wpłynęło do Komendy 
Powiatowej PSP zgłoszenie o 
pożarze w budynku jednoro-
dzinnym. Po dojeździe do miej-
sca zdarzenia zastępów z JRG 
Sochaczew, dowódca akcji po-
twierdził informację o poża-
rze, dodając, że osoba poszko-
dowana została ewakuowana 
z budynku  przed przybyciem 
jednostek ochrony ppoż. Męż-
czyzna był przytomny, miał 
poparzone ręce i twarz. Po za-
kończeniu działań ratowniczo-
-gaśniczych ustalono, że osobą, 
która z narażeniem własne-
go życia i zdrowia udzieliła po-
mocy poszkodowanemu, był 
Waldemar Miałkos, mieszka-
niec sąsiedniej ulicy. - Bohater-
ska postawa pana Waldemara 
przyczyniła się do uratowania 
życia poszkodowanemu męż-
czyźnie. Jestem pełen podzi-
wu dla niego, wykazał się nie-
zwykłą odwagą - przyznał bryg. 
Wiesław Gorzki, zastępca Ko-
mendanta Powiatowego Pań-
stwowej Straży Pożarnej w So-
chaczewie. Uznania dla tego 
bohaterskiego czyny nie kryją 
też władze powiatu. - To wiel-
ka radość, że wśród mieszkań-
ców ziemi sochaczewskiej są 
osoby tak wrażliwe i wyczulo-
ne na ludzką krzywdę oraz bez-
interesowną pomoc innym. Jest 
Pan niewątpliwie przykładem 
i wzorem do naśladowania dla 
nas wszystkich. Ten godny na-
śladowania czyn zasługuje na 
najwyższe uznanie, szacunek i 

wdzięczność - mówiła starosta 
Jolanta Gonta, dziękując i gra-
tulując w imieniu władz samo-
rządu powiatowego i Komendy 
Powiatowej PSP w Sochacze-
wie Waldemarowi Miałkoso-
wi. Wręczyła też zaproszonemu 
upominek. On sam nie czuje się 
bohaterem, uważa, że nie zrobił 
nic nadzwyczajnego. Tymcza-
sem zagrożenie było ogromne, 
bowiem blisko ognia znajdo-
wała się butla z gazem. Jednak, 
jak przyznaje nasz bohater, po-
trzeba uratowania sąsiada była 
sprawą nadrzędną. 

Oto jak relacjonuje to zda-
rzenie.

- Cała sytuacja trwała bar-
dzo krótko i wyglądała na-
prawdę groźnie. Oglądałem 
transmisję meczu ligowego w 
telewizji, gdy nagle w oknie zo-
baczyłem kłęby dymu w oko-
licach pobliskiego domu. Do-
myśliłem się, że dzieje się coś 

złego, że może to być pożar, 
stąd szybko pobiegłem na miej-
sce. Przed furtką budynku, z 
którego rzeczywiście wydo-
bywał się dym, stał już jeden z 
sąsiadów. Przyznał, że właśnie 
powiadomił straż. Tymczasem 
drzwi do budynku były otwar-
te, wbiegłem na schody i usły-
szałem ludzkie jęki. Wiedzia-
łem, że to właściciel domu, 
który potrzebuje natychmia-
stowej pomocy. Próbowałem 
wejść do środka, ale wszędzie 
był gęsty dym, nic nie widzia-
łem. Na szczęście sąsiad podał 
mi swój telefon komórkowy, 
w którym była latarka. Dzięki 
temu udało mi się dostrzec po-
szkodowanego, leżał tuż przy 
ogniu. To był instynkt, po pro-
stu wbiegłem, błyskawicznie 
złapałem go za pasek u spodni i 
wyciągnąłem do wyjścia. Aku-
rat byli już strażacy, którzy da-
lej fachowo zajęli się nieprzy-

tomnym sąsiadem - opowiada 
Waldemar Miałkos.

Pytany o niebezpieczeń-
stwo i strach twierdzi, że w jego 
miejscu pracy cyklicznie prze-
prowadzane są ćwiczenia z za-
kresu udzielania pierwszej po-
mocy w wypadku zagrożenia 
zdrowia lub życia. Fachowe 
szkolenia, jak widać, są bardzo 
pożyteczne. 

- Gdy tylko usłyszałem głos 
wydobywający się z wnętrza za-
dymionego pomieszczenia, nie 
czułem nic poza tym, że nale-
ży natychmiast uratować czło-
wieka, to był instynkt, działanie 
nakierowane na cel, strach za-
pewne był, ale wola udzielenia 
pomocy zupełnie mnie zdomi-
nowała - wspomina. 

Panu Waldemarowi jeszcze 
raz gratulujemy odwagi i dzię-
kujemy za obywatelską postawę.

Starostwo Powiatowe
 w Sochaczewie 

Klasa IIb o profi lu humani-
stycznym Liceum Ogólno-
kształcącego im. F. Chopina 
uczestniczyła w wycieczce 
przedmiotowej do samego 
serca województwa dolno-
śląskiego - Wrocławia. 

Organizacją zajęli się: Marek 
Lewandowski - właściciel biu-
ra podróży „Chopin” oraz prof. 
Kazimierz Górnicki - nauczy-
ciel historii. Przygotowania 
trwały kilka tygodni. Wszyscy 
zastanawiali się, jak będzie wy-

glądał jej dokładny plan i jakie 
atrakcje czekają na nas. Radość 
wywołała koncepcja szybkie-
go i komfortowego dotarcia do 
celu podróży samolotem. 

Była to kolejna niestan-
dardowa wycieczka tej kla-
sy. Każdy z nas brał udział w 
jej tworzeniu, przygotowu-
jąc prezentację na wybrany te-
mat związany z Wrocławiem. 
W tych dniach to my byliśmy 
przewodnikami, odkrywa-
liśmy tajemnice miasta, sta-
rając się zainteresować opo-

wieściami naszych kolegów. 
Grupa zajmująca się lokalny-
mi legendami, przybliżyła  je w 
sposób nieszablonowy - przez 
odgrywanie krótkich sce-
nek. Odbywało się to w pięk-
nej barokowej scenerii Auli 
Leopoldyńskiej  na Uniwersy-
tecie Wrocławskim.

Mimo nie do końca sprzy-
jającej pogody, uśmiech i dobry 
nastrój nie opuszczał zarówno 
uczniów, jak i nauczycieli, któ-
rzy trzymali rękę na pulsie i  
modyfi kowali plan wycieczki, 

dostosowując go do warunków 
pogodowych i naszych oczeki-
wań. Dzięki życzliwości absol-
wenta „Chopina” - Michała Ku-
nika,  udało nam się gościć na 
Uniwersytecie Wrocławskim 
oraz szczęśliwie, w ostatnim 
momencie, zdobyć wejściówki 
do Muzeum „Pana Tadeusza” 
oraz Ossolineum. Niesamowi-
tym przeżyciem było niewąt-
pliwie zobaczenie oryginalne-
go rękopisu poematu naszego 
wieszcza narodowego. Jednak 
wycieczka nie koncentrowała 

się jedynie na zdobywaniu wie-
dzy i poznawaniu miasta, lecz 
także na zabawie i wspólnym 
spędzaniu czasu. 

Ułatwiła to gra miejska 
zorganizowana specjalnie dla 
chłopców, którzy obchodzili 
niedawno swoje święto, przez 
damską część klasy IIb. Za-
chwyceni pomysłem, chętnie 
włączyli się do zabawy. Zada-
nia wymyślone przez dziewczy-
ny były nie lada wyzwaniem. 
Nie każdy np. jest w stanie wy-
pić szklankę soku z cytryny z 

uśmiechem na ustach. Wszy-
scy bawili się świetnie i nie ma 
osoby, której wycieczka się nie 
spodobała. 

Wracaliśmy do domu nie-
zbyt chętnie. Jednak mamy 
wiele pięknych zdjęć. A nieza-
pomnianych, wspólnie spędzo-
nych chwil nikt nam nie od-
bierze. Po powrocie do szkoły, 
kiedy  trochę opadły emocje, 
klasa jednogłośnie opowiedzia-
ła się za organizacją kolejnej wy-
cieczki.

Daria Dudek

Humanistów z Chopina wyprawa na podbój Wrocławia

Uratował sąsiada z płomieni
Władze powiatu i sochaczewskiej straży pożarnej wspólnie podziękowały 
Waldemarowi Miałkosowi, mieszkańcowi Sochaczewa, który wykazał się 
heroiczną postawą, wyciągając człowieka z płonącego domu. 

Maszyny do szycia, maglow-
nica, manekiny i mnóstwo 
przyrządów oraz materiałów 
krawieckich. O takie pomo-
ce dydaktyczne wzbogacił 
się Zespół Szkół im. Stefana 
Kardynała Wyszyńskiego w 
Teresinie. Pracownia przed-
miotowa została odpowied-
nio wyposażona w  sprzęt 
niezbędny do nauki projekto-
wania i szycia odzieży, dzięki 
współpracy z fi rmą Aljeka 
Group.

I choć w tym roku nie udało 
się otworzyć technikum odzie-
żowego, to jednak szkołę, fi r-
mę, jak i organ prowadzący 
(powiat) łączy wspólna deter-
minacja, by od września 2018 
roku ruszyła tu pierwsza klasa 
w zawodzie technik przemysłu 
mody. Jak na razie w teresiń-
skim Zespole Szkół odbywa-
ją się warsztaty fakultatywne, 
w których udział bierze gru-
pa uczennic zainteresowanych 
kreowaniem i tworzeniem 
przemysłu modowego. 

Wyposażenie pracowni 
zwiększa szanse uczniów na 
zdobycie praktycznych umie-
jętności, potrzebnych w przy-
szłej pracy. 

- Pomysł utworzenia 
technikum odzieżowego bar-
dzo nam się spodobał. Jeste-
śmy zadowoleni ze współpra-
cy, jaka łączy szkołę z Grupą 
Aljeka. I choć nie udało się 
otworzyć klasy w tym roku 
szkolnym, najcenniejsze jest 

to, że ani szkoła, ani fi rma Al-
jeka nie zrezygnowały z tego 
pomysłu - mówi wicestarosta 
Tadeusz Głuchowski, pod-
kreślając również ogromną 
wagę szkolnictwa zawodo-
wego w Polsce. Zapowiada, 
że w Teresinie planowane jest 
otwarcie szkoły branżowej I 
stopnia na kierunku kierow-
ca-mechanik. – Prowadzi-
my rozmowy z panem Janem 
Buczkiem, prezesem Zrze-
szenia Międzynarodowych 
Przewoźników Drogowych 
na temat współpracy – wyja-
śnia wicestarosta. 

Pełen optymizmu był też 
prezes Aljeki Jerzy Kaczor - 
Bardzo się cieszę ze współ-
pracy ze szkołą w Teresinie. 
Liczę, że właśnie w tym miej-
scu szkolić się będą przyszli 
fachowcy, którzy znajdą za-
trudnienie w naszej fi rmie. 
Stale się rozwijamy i potrze-
bujemy wykwalifi kowanej ka-
dry – mówił, obiecując, że to 
nie koniec doposażania szko-
ły w niezbędny sprzęt.

Osoby, które chciałyby 
podjąć naukę w planowanej 
od września 2018 klasie tech-
nikum odzieżowego, mogą 
już teraz przyjść do siedzi-
by Zespołu Szkół w Teresinie 
przy alei XX-lecia 12, by po-
rozmawiać o ofercie kształce-
nia placówki, jak również na-
ocznie przekonać się o tym, 
jak prezentuje się wyposażo-
na przez Grupę Aljeka pra-
cownia. (opr. sos)

Moda w Teresinie
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ZA BARIERĄ PRAWA

14 października policjan-
ci zostali wezwani na in-
terwencję w związku z kra-
dzieżą sklepową. Na miejscu 
policjanci ustalili, że 44-letni 
mieszkaniec gminy Teresin 
ukradł tarczę do szlifi erki 
wartą kilkadziesiąt złotych. 
Gdy kontrolowano czy jest 
to jego jedyny łup, funkcjo-
nariusze sprawdzili też jego 
odzież. Okazało się, że miał 
przy sobie 20 torebek z za-
wartością zielonego suszu. 
Mężczyzna został zatrzyma-
ny. Gdy policjanci pojechali 
na przeszukanie jego miesz-
kania, znaleźli pudełko z ko-
lejnymi porcjami środków 
odurzających, a w pobliskim 
lesie 12 krzewów konopi, 
których właścicielem był za-
trzymany. Łącznie policjanci 
zabezpieczyli blisko 500 gra-
mów gotowego suszu, a tak-
że rośliny.

Mężczyzna został osa-
dzony w policyjnym aresz-

cie. 16 października dopro-
wadzono go do Prokuratury 
Rejonowej w Sochaczewie, 

gdzie usłyszał zarzuty 
uprawy konopi i posiada-
nia znacznej ilości środków 

odurzających. Grozi mu do 
10 lat pozbawienia wolno-
ści.

Do drugiego zatrzyma-
nia doszło w nocy z 14 na 
15 października. Policjanci 
zostali wezwani na inter-
wencję w związku z zakłó-
caniem ciszy przez trzech 
młodych mężczyzn. Pod-
czas legitymowania 20-lat-
ków, jeden z nich wyjątko-
wo się denerwował. Chwilę 
później policjanci poznali 
tego przyczynę – okazało 
się, że chował pod butem 
torebkę foliową z różową 
tabletką, a pod spodnia-
mi miał 7 torebek z ma-
rihuaną. Mężczyznę za-
trzymano i osadzono w 
policyjnym areszcie. 16 
października usłyszał za-
rzut posiadania środków 
odurzających. Grozi mu 
do 3 lat pozbawienia wol-
ności.

sierż. szt. Agnieszka Dzik

Zatrzymani z narkotykami
W weekend, 14 i 15 października, policjanci z sochaczewskiej komendy 
zatrzymali dwóch mężczyzn z narkotykami. Pierwszy z nich wpadł 
podczas kradzieży tarczy szlif ierskiej wartej kilkadziesiąt złotych. 
Drugi zakłócał ciszę nocną, a podczas legitymowania funkcjonariusze 
znaleźli przy nim marihuanę i ecstasy.

Sochaczewscy funkcjona-
riusze zwalczający prze-
stępczość gospodarczą i ko-
rupcję ustalili, że 48-letni 
Ormianin, na terenie tar-
gowiska miejskiego wpro-
wadza do obrotu odzież 
z podrobionymi znakami 
towarowymi znanych świa-
towych marek. Na miej-
scu okazało się, że oprócz 
odzieży, mężczyzna sprze-
dawał także obuwie i per-
fumy. 

Oferowany przez niego to-
war był oczywiście zdecy-
dowanie tańszy od orygina-
łów.

Policjanci zabezpieczy-
li łącznie odzież i perfumu 
oraz obuwie, a mężczyznę 
zatrzymali i doprowadzili 
do sochaczewskiej komen-
dy, gdzie wykonano z nim 
dalsze czynności proceso-
we. Trwa ustalanie strat, ja-
kie w związku z przestęp-
czym procederem poniosły 
fi rmy, których znaki mar-
kowe znalazły się na podro-
bionych towarach. Mężczy-
zna będzie odpowiadał za 
przestępstwo z ustawy Pra-
wo własności przemysłowej, 
a grożą mu nawet 2 lata po-
zbawienia wolności.

Handlarz podróbkami
Policja zatrzymała 32-lat-
kę podejrzewaną o posia-
danie znacznej ilości nar-
kotyków. Przy kobiecie i w 
jej mieszkaniu kryminalni 
znaleźli w sumie ponad 100 
gramów amfetaminy. 

Sochaczewscy kryminalni 
ustalili, że 32-letnia miesz-
kanka miasta może posiadać 
znaczną ilość środków odu-
rzających. Do jej zatrzyma-
nia doszło we wtorek 10 paź-
dziernika w centrum miasta. 
Kobieta była bardzo zasko-
czona obecnością policjan-
tów. Funkcjonariusze socha-
czewskiej komendy znaleźli 
w jej samochodzie 21 folio-
wych torebek z białym prosz-
kiem. Jednak to nie wszystko, 
podczas przeszukania miej-
sca zamieszkania, okazało 
się, że w schowanym słoiku 
jest jeszcze 100 gramów am-
fetaminy.

Policjanci zatrzymali i 
osadzili 32-latkę w policyj-

nym areszcie. W czwartek 
12 listopada została dopro-
wadzona do Prokuratu-
ry Rejonowej w Sochacze-
wie, gdzie usłyszała zarzut 
posiadania znacznej ilości 
środków odurzających. Za 
popełnione przestępstwo 
grozi jej teraz do 10 lat po-
zbawienia wolności.

100 gramów amfetaminy

Czworo mieszkańców Socha-
czewa zostało zatrzymanych 
przez policjantów z Referatu 
Patrolowo-Interwencyjnego, 
w 15 minut po rozboju z uży-
ciem metalowej rurki i jak się 
później okazało, atrapy bro-
ni. Trzech mężczyzn w wieku 
od 30 do 61 lat oraz 58-letnia 
kobieta odpowiedzą teraz za 
przestępstwo rozbójnicze.

W nocy z 17 na 18 paździer-
nika dyżurny sochaczewskiej 
komendy odebrał zgłoszenie 
o rozboju. Z przekazanych 
informacji wynikało, że trzej 
mężczyźni i kobieta weszli do 
niezamkniętego mieszkania, 
w którym spały trzy osoby. 
Następnie grożąc metalową 
rurką i użyciem broni, zażą-
dali wydania pieniędzy. Gdy 
osiągnęli swój cel, uciekli z 
mieszkania.

Kilka minut po zdarze-
niu na miejsce przyjechali 
policjanci prewencji. Dzięki 
dokładnemu opisowi spraw-
ców oraz szybkiemu działa-
niu mundurowych, cała gru-
pa została zatrzymana już w 
niespełna 15 minut po zda-
rzeniu. W miejscu zamiesz-
kania sprawców znaleziono 
atrapę broni, metalową rur-
kę oraz pieniądze pochodzą-
ce z rozboju.

Trzech mężczyzn i kobie-
ta zostali, zatrzymani i osa-
dzeni w policyjnych aresztach. 
W chwili zdarzenia wszyscy 
byli pod wpływem alkoho-
lu. W Prokuraturze Rejono-
wej w Sochaczewie przedsta-
wiono im zarzuty dokonania 
rozboju. Wobec sprawców 
prokurator zastosował środek 
zapobiegawczy w postaci do-
zoru policyjnego.

Rozbój z użyciem 
metalowej rurki

Jeszcze w tym roku do mazo-
wieckiego garnizonu policji 
przyjętych zostanie niemal 
200 nowych funkcjonariuszy. 
Najbliższe planowane przy-
jęcia do służby odbędą się 2 
listopada (65 osób) oraz 28 
grudnia (120 osób). Funkcjo-
nariusze mają zasilić m.in. 
komendy w Płocku, Radomiu, 
Żyrardowie i Sochaczewie.

Podejmując służbę w policji, 
trzeba być odważnym, silnym 
psychicznie i odpornym na 
stres. Jest to wyjątkowa profesja 
- wymagająca, ale jednocześnie 
dająca dużo satysfakcji. Co wię-
cej, decydując o swojej przyszło-
ści, warto wiedzieć, że policja 
oferuje szeroki wachlarz możli-
wości rozwoju, a także uzupeł-
niania swojego wykształcenia 
na poziomie studiów różnego 
stopnia, a także w ramach szko-
leń specjalistycznych. 

Policja szuka pracowników 
o różnych umiejętnościach i 
wykształceniu, ale szczególnie 
mile widziani będą absolwen-

ci studiów magisterskich o kie-
runku: prawo, ekonomia, ad-
ministracja, bezpieczeństwo 
narodowe lub bezpieczeństwo 
wewnętrzne. Do policji mogą 
przyjąć się osoby posiadające 
minimum średnie wykształ-
cenie (ukończone liceum lub 
technikum). Mile widziani są 
również absolwenci klas, w któ-
rych nauczane były przedmio-
ty dotyczące funkcjonowania 
policji. Dodatkowe punkty do-
staną osoby posiadające upraw-
nienia ratownika lub ratownika 
medycznego, uprawnienia in-
struktora sportów walki, strze-
lectwa sportowego, ratownic-
twa wodnego, nurkowania, 
uprawnienia do prowadzenia 
łodzi motorowej. Znaczenie ma 
również prawo jazy kat. „A” lub 
„C”.

Formularze kwestionariu-
szy osobowych i ankiet bez-
pieczeństwa osobowego są do-
stępne w każdej komendzie 
wojewódzkiej, powiatowej i 
miejskiej oraz na stronie inter-
netowej www.policja.pl.

Policja szuka chętnych
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BOOM INWESTYCYJNY

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Inwestycję na Chodakow-
skiej prowadzi konsorcjum 
fi rm Drogomex Pruszków 
i Hydro-Instal Sochaczew 
Arkadiusza Siekierskiego. 
Wykonawca wyłoniony zo-
stał dopiero w drugim prze-
targu i remont drogi zde-
cydował się wykonać za 
niewiele ponad 3 mln. zł. 
Za pierwszym razem, gdy 
na inwestycję odłożono 2,5 
mln, nie zgłosiła się żadna 
fi rma budowlana.

Remont ulicy Choda-
kowskiej to wspólny projekt 
MZDW, władz miasta, które 
wykonały i opłaciły projekt 
przebudowy oraz dobudują 
oświetlenie, a także zakładu 
energetycznego. Ten ostatni 
chce w drodze przebudować 
podziemną sieć elektryczną 
wraz z przyłączami do po-
szczególnych posesji.

Po remoncie ulica Cho-
dakowska ma mieć jezdnię 
siedmiometrowej szeroko-
ści. Dla wygody kierowców 
rozszerzy się ona na ostat-
nim odcinku, przy rondzie 
Jana Pawła II.  

Jak przekazał nam inwe-
stor, czyli Mazowiecki Za-
rząd Dróg Wojewódzkich, 
drogowcy pracują na krót-
kim odcinku, ale zakres ich 
prac jest bardzo szeroki.  
Zakończono prace związa-
ne z przebudową sieci elek-
troenergetycznych i tele-
technicznych, rozpoczęto 
ustawianie fundamentów 
pod słupy oświetleniowe. W 
chwili obecnej trwają prace 
związane z budową ostat-
niego odcinka kanalizacji 
deszczowej. Wykonano od-
cinek chodnika i ścieżki ro-
werowej po stronie szkoły 
od ul. Chopina (do ul. Włó-
kienniczej). Po przeciw-

nej stronie drogi,  na tym 
samym odcinku, kończo-
ny jest chodnik. Wykona-
no krawężniki od ul. Cho-
pina do ul. Włókienniczej, 
a także  nawierzchnie zatoki 
autobusowej od strony ron-
da Jana Pawła przy szkole. 
Na początku listopada pla-
nowane jest frezowanie ist-
niejącej nawierzchni i ukła-
danie nowej nawierzchni 
bitumicznej.

- Prace na ulicy Choda-
kowskiej powinny zostać 
zakończone do 30 listopada. 
Niestety, kierowcy muszą 
się liczyć z utrudnieniami. 
Przepraszamy za wszelkie 
niedogodności i prosimy 
o zachowanie szczególnej 
ostrożności, a także stoso-
wanie się do czasowej orga-
nizacji ruchu – powiedzia-
ła nam rzecznik prasowy 
MZDW Monika Burdon.

W rejonie drogi obowią-
zuje czasowa organizacja 
ruchu oparta, opracowana 
w oparciu o badanie natę-
żenie ruchu na Chodakow-
skiej. 

- Zaprojektowanych zo-
stało sześć etapów budo-
wy. W zależności od nich 
ustawiana jest sygnaliza-
cja świetlna. Jeżeli ulicą 
przemieszcza się wyjątko-

wo dużo pojazdów ruchem 
steruje oddelegowany do 
tego pracownik  - przekaza-
ła nam Marcin Gnat z Dro-
gomexu. 

Radny Sejmiku Woje-
wództwa Mazowieckiego, 
Mirosław Adam Orliński 
podkreśla, że gdyby tylko 
w tym rejonie istniała taka 
możliwość, zostałby wpro-
wadzony objazd.

- Niestety nie ma moż-
liwości wytyczenia alter-
natywnej trasy. Wiem, 
że niektórzy mieszkańcy 
wspomagają się drogami 
osiedlowymi, ale zarówno 
ich jakość, jak i możliwości 
przepustowe nie kwalifi kują 
ich do tego, by stały się peł-
noprawnym objazdem. Po-
zostaje mi tylko przeprosić 
kierowców za utrudnienia 
i apelować o cierpliwość – 
mówi radny.

Kierowcy mogą liczyć 
się z pewnymi utrudnie-
niami głównie w godzinach 
szczytu – przed 8:00 i około 
16:00. Jak wynika z materia-
łów monitoringu miejskie-
go w ostatnim czasie zatory, 
jak na remontowaną drogę, 
są niewielkie, a przez pozo-
stałą część dnia nie ma pro-
blemów z drożnością Cho-
dakowskiej. 

Na obecną chwilę nie ma 
żadnego zagrożenia, że wy-
konawca nie dotrzyma ter-
minu oddania drogi. Obecnie 
trwają prace przy układaniu 
chodnika i ścieżki rowero-
wej, ruszyły prace związane z 
budową kanalizacji deszczo-
wej na odcinku od ul. Wy-
szogrodzkiej do ul. Włókien-
niczej. Cały czas trwają prace 
związane z przebudową sie-
ci elektrycznej i teletechnicz-
nej oraz z budową oświetle-
nia drogowego.

 - Jeżeli pogoda pozwo-
li, jest realna szansa, że do 
końca października fi rma 
skończy wszystkie roboty 
brukarskie i do wykonania 
zostaną tylko prace zwią-
zane z nawierzchnią bitu-
miczną i wykończeniówka 
– wyjaśnia Monika Burdon.

To jeszcze nie koniec re-
montów w Chodakowie. 
Dzielnica konsekwentnie 
zmienia swoje oblicze, rów-
nież dzięki kolejnym inwe-
stycjom w infrastrukturę 
drogową. Kolejnym krokiem 
do jej poprawy będzie remont 
ulicy Chopina, od ronda Jana 
Pawła II do torów kolejki wą-
skotorowej. Ta inwestycja, 
zgodnie z zapowiedziami, ma 
być przeprowadzona przez 
MZDW w 2018 roku.

Chodakowska 
do końca listopada
Przebudowa ulicy Chodakowskiej potrwa do końca listopada. Ekipy wykonawcy 
starają się by inwestycja przebiegała jak najsprawniej, ale, ze względów 
technologicznych, niektórych robót nie da się przyśpieszyć. Stąd też w tym 
rejonie obowiązuje czasowa organizacja ruchu.

Mamy dobre wieści dla 
mieszkańców ulic Leśmia-
na, Langiewicza i Kocha-
nowskiego w centrum 
Sochaczewa oraz Jedwab-
niczej i Wyspiańskiego w 
Chodakowie. Do przetargu 
na budowę oświetlenia w 
tych drogach zgłosiła się 
jedna fi rma, zmieściła się w 
cenie zakładanej przez ra-
tusz i wkrótce zabierze się 
za układanie kabli i montaż 
słupów.

Roboty wykona PUHP 
INST-EL z Sochaczewa za 
173.400 zł. W ramach tego 
kontraktu w Jedwabni-
czej stanie osiem słupów, a 
w Wyspiańskiego siedem. 
Drogi oświetlą nowoczesne 
lampy ledowe. Drugi obszar 
objęty przetargiem to sąsia-
dujące ze sobą ulice Langie-
wicza, Kochanowskiego i 
Leśmiana, gdzie pod ziemię 
trafi  ponad 400 metrów ka-
bla. Ulice oświetli jedenaście 
słupów wyposażonych w ża-
rówki ledowe (Langiewicza) 
lub energooszczędne oprawy 
Philipsa. Oświetlenie ma być 
gotowe do 30 listopada.

Z kolei do 15 grudnia 
powinno być gotowe oświe-

tlenie w ulicy Zamoyskiego. 
Na jego dobudowę ratusz 
odłożył 41 tysięcy złotych 
i wkrótce dowiemy się, czy 
znalazła się fi rma gotowa 
podjąć to zadanie (trwa pro-
cedura przetargowa). Mia-
sto chce, aby wykonawca  
zdemontował cztery sta-
re betonowe słupy, postawił 
siedem nowych, ułożył pod-
ziemną sieć kablową o dłu-
gości około 240 metrów. 

Ratusz pracuje także 
nad dokumentacją oświe-
tleniową dla kilku kolejnych 
ulic osiedlowych - Wspól-
nej, Żniwnej, Krzywouste-
go, Topolowej, Siewnej i 
Karwowskiej.

Przypomnijmy też, że 
na koszt miasta powstaje 
oświetlenie w zarządzanej 
przez MZDW ulicy Choda-
kowskiej. Na zlecenie bur-
mistrza za 107 tysięcy zło-
tych prace prowadzi fi rma 
Budwex. W drodze sta-
nie dziewiętnaście energo-
oszczędnych lamp. Na pię-
ciu istniejących słupach 
zaplanowano tylko wymia-
nę opraw na ledowe, pozo-
stałe słupy będą nowe, także 
z oświetleniem typu LED. 

(daw)

Jest wykonawca 
oświetlenia

Z ogromnym żalem przyjęliśmy wiado-
mość o śmierci 

Haliny Garczarczyk
wieloletniego pracownika administracyjnego 
sochaczewskiej oświaty, głównej księgowej w 

dawnym Miejskim Zespole Ekonomiczno-Ad-
ministracyjnym Szkół, ostatnio księgowej w 

oddziale ZNP w Sochaczewie

Szczere wyrazy współczucia rodzinie i przyja-
ciołom przekazują

Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

KONDOLENCJE
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Mieszkańcy zdecydowa-
li na co w przyszłym roku 
ratusz wyda 1.150.000 zł. 
Zakończyło się głosowanie 
na projekty zgłoszone do 
Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego 2018. Trwa 
liczenie głosów. Zwycięz-
ców poznamy 3 listopada. 

Pod głosowanie w piątej edy-
cji SBO poddano 17 pro-
jektów - sześć dużych (do 
830.000 zł) i 11 małych (do 
100.000 zł). Swoich fawory-
tów można było wskazywać 
internetowo lub za pośred-
nictwem papierowych ankiet 
wrzuconych do urn na tere-
nie miasta. Prawo głosu mie-
li wszyscy mieszkańcy So-
chaczewa, którzy w tym roku 
kończą 16 lat. Aby głos był 
ważny, należało wybrać mak-
symalnie dwa projekty z listy. 

Do wyboru były nastę-
pujące propozycje: 1. Re-
mont ulic Ogrodowej i 
Grunwaldzkiej (300.000 zł), 
2. Plac zabaw i siłownia na 
Osiedlu Polna (100.000 zł), 3. 
Modernizacja kuchni szkol-
nej w Szkole Podstawowej 
nr 3 w Sochaczewie (350.000 
zł), 4. Cykl pikników inte-
gracyjnych dla mieszkań-
ców Sochaczewa (50.000 
zł), 5. Rowerowy tor prze-
szkód (30.000 zł), 6. Bulwa-
ry nad Bzurą (830.000 zł), 7. 
Wiaty rekreacyjno-pikniko-

we na bulwarach nad Bzu-
rą (100.000 zł), 8. Moderni-
zacja przejścia dla pieszych 
i parkingu przy SCK i Ki-
nie Mazowsze w Choda-
kowie (170.000 zł), 9. Park 
„Kultura” w Boryszewie - 
za budynkiem SCK przy ul. 
15 Sierpnia (830.000 zł), 10. 
Strefa kibica na Mistrzostwa 
Świata w Piłce Nożnej 2018 
(100.000 zł), 11. Koncert Ze-
społu „Arka Noego” podczas 
Dni Sochaczewa (20.500 
zł), 12. Remont łazienki dla 
niepełnosprawnych - basen 
„Orka” (60.000 zł), 13. Do-
posażenie siłowni zewnętrz-
nych (88.000 zł), 14. Studio 
nagrań (350.000 zł), 15. Bu-
dowa progów zwalniających 
(50.000 zł), 16. Multimedial-
ny przewodnik po Sochacze-
wie na smartfona (35.000 zł), 
17. Angielski za darmo dla 
mieszkańców Sochaczewa 
(100.000 zł).

Patrząc na regulamin SBO 
2017 pewne jest, że przynaj-
mniej pięć z tych propozycji 
zostanie w całości lub częścio-
wo zrealizowana w przyszłym 
roku. Które z nich? Tego do-
wiemy się 3 listopada. Tego 
dnia opublikujemy wyniki 
głosowania na miejskim por-
talu samorządowym - socha-
czew.pl. Zwycięskie przedsię-
wzięcia Rada Miejska wpisze 
do planu budżetowego Socha-
czewa na 2018 rok. (mf)

Wynik poznamy 
3 listopada

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEWA
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie nr XLVIII/444/09 
z dnia 27.10.2009 r., nr XXIV/268/17 z dnia 24.03.2017 r.

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości 
przy ul.

Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie  na 
przetargu

Wadium Cena wywoławcza 
(brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1.

2.

284/2

3641/3

PL1O/00047757/6

PL1O/00024483/7

0,2094

0,3518

Rybna

Polna

Działka niezabudowana

Działka niezabudowana

- tereny zabudowy zagrodowej,
- tereny rolne (ok 1547m2)

Brak planu 
 W studium uwarunkowań i kierunków zagospodaro-
wania przestrzennego – strefa zabudowy zagrodowej 
i ekstensywnego rolnictwa

1 000,00 

2 000,00

5 000,00

10 000,00

70 200,00

126 000,00

Przetarg  odbędzie się w dniu 01.12.2017 r. o godz. 10.00 ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpła-
cić do dnia 28.11.2017 r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium 
ulega przepadkowi, gdy osoba która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem 
oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem 
granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczewa

Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Tak nasze pytania o potrzebę 
organizowania dorocznej akcji 
„Paczka do paczki” skwitowa-
ły przedstawicielki Towarzystwa 
Przyjaciół Dzieci w Sochaczewie. 
Mimo funkcjonowania progra-
mu 500+, a co za tym idzie lepszej 
sytuacji materialnej mieszkań-
ców, dzieci z rodzin najniżej sy-
tuowanych nadal mają wiele po-
trzeb i niespełnionych marzeń. 
Dlatego „Ziemia Sochaczew-
ska” ponownie organizuje świą-
teczną akcję „Paczka do paczki”. 
Jest ona skierowana do najbar-
dziej potrzebujących dzieci, sku-
pionych w kilku świetlicach te-
rapeutycznych w Sochaczewie. 
Są to trzy ogniska wychowawcze 
TPD (w Boryszewie, Trojano-
wie i Chodakowie) oraz świetlica 
„Kleks”, prowadzona przez fun-
dację „Przystań”, także zlokalizo-
wana w Chodakowie. Od ponad 
20 lat wspieramy również rodzi-
ny zgłoszone przez naszych czy-
telników, bo to oni wiedzą najle-
piej, kto z sąsiadów, znajomych 
potrzebuje pomocy, komu warto 
jej udzielić, aby nie została zmar-
notrawiona.

Chcemy, żeby w paczkach zna-
lazły się słodycze, książki, materiały 
plastyczne, zabawki, gry planszowe, 
puzzle. Dzieci otrzymają je podczas 
uroczystych kolacji wigilijnych tuż 
przed świętami Bożego Narodze-
nia. Podopieczni świetlic z nadzieją 
czekają na ten dzień. Uczą się kolęd, 
przygotowują jasełka, dekorują sale. 
Dla nich to jedno z najważniejszych 
wydarzeń w roku.

Nie chcemy ich zawieść, ale 
sami nie damy rady, dlatego po raz 
kolejny zwracamy się do sponsorów 
i darczyńców z prośbą o pomoc fi -
nansową lub rzeczową. Będziemy 
wdzięczni za każdy serdeczny od-
ruch, który pomoże dzieciakom 
spędzić radośnie świąteczny czas.

Nasza akcja: Znowu 
zrobimy paczki

- Nie wyobrażam sobie świąt Bożego Narodzenia bez akcji Ziemi Sochaczewskiej 
„Paczka do paczki” - mówi Teresa Przybylska, prezes powiatowego oddziału TPD. 
- Dzieci kochają tę akcję, specjalnie się do niej przygotowują - dodaje Wiesława 
Rosińska, kierowniczka ogniska wychowawczego TPD w Trojanowie. 

Dzięki Państwa hojności co roku do potrzebujących dzieci 

trafi ają dziesiątki prezentów

Najmłodszych podopiecznych 

naszej akcji odwiedza św. Mikołaj

Radość z otrzymanych prezentów jest nie do przecenienia

Dary można dostarczać do 7 grudnia do redakcji „Ziemi Sochaczewskiej” 
mieszczącej się w kramnicach, ul. 1 Maja 21, pok. 312.

Wpłaty przyjmujemy na konto: 90 1240 1822 1111 0000 0719 8427, 
koniecznie z dopiskiem „Paczka do paczki”.

SOCHACZEWSKI BUDŻET OBYWATELSKI 
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WSZYSTKICH ŚWIĘTYCH

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Jak zwykle to nie koszty 
zniczy a wiązanek najbar-
dziej dają nam po kieszeni. 
Są co prawda znicze arty-
styczne czy witrażowe na-
wet za około 100 zł, jednak 
te stanowią zwykle jedynie 
tło dla dekoracji roślinnej, 
która pozostaje głównym 
elementem. Najpopular-
niejsze są te tańsze - do 10 
złotych za sztukę, a także 
znicze elektryczne i ledowe. 
Wszystko zależy więc od 
naszego budżetu i fantazji.

Ceny najskromniejszych 
stroików zaczynają się od 
kilkudziesięciu złotych, gór-
na granica to nawet kilkaset 
złotych za wieniec. Wszytko 
zależy od kształtu, użytych 
materiałów - czyli tego, na 
co składa się szeroko rozu-
miane zamówienie. Deko-
racje z zasady wykonywane 
są ze sztucznych kwiatów, 
co pozwala uniknąć przy-
krych niespodzianek w po-
staci np. zniszczenia wieńca 
przez mróz a także odbar-
wienia płyty nagrobka.

Jak powiedziała nam Ja-
dwiga Zdanowicz, która 
wspólnie z mężem przygo-
towuje dekoracje sprzeda-
wane w Sochaczewie oraz 
kilku sąsiednich targowi-
skach, pierwsi klienci zwra-
cają się do niej nawet pod 
koniec września.

- Nie ma co ukrywać, im 
wcześniej zamówimy wią-
zankę, tym taniej za nią 
zapłacimy. Ja mam stałą 
marżę za wykonanie wień-
ca, bukietu czy stroika, ale 
im bliżej 1 listopada ceny 
w hurtowniach rosną, a to 
przekłada się na ostateczny 

koszt, który ponosi klient - 
mówi.

Zamawiający stawiają na 
klasykę - neutralne kolory i 
klasyczne kształty. Dużym po-
wodzeniem cieszą się stroiki i 
kompozycje w formie wianka 
albo krzyża, wykonane z uży-
ciem naturalnych dodatków - 

kawałków kory, patyków czy 
ozdobnych kamieni.

- Te formy polecam jed-
nak osobom, które dekorują 
pojedyncze groby. Na tych 
większych, rodzinnych gro-
bowcach mogą zwyczajnie 
„zginąć” - mówi nasza roz-
mówczyni.

Radzi również, by zwró-
cić uwagę na dociążenie de-
koracji, zwłaszcza tych o 
niewielkich gabarytach, np. 
kawałkiem drewna czy gip-
sem. W innym wypadku 
istnieje ryzyko, że zostaną 
zwiane przez wiatr.

O obciążenie warto zapy-
tać sprzedawcę, zwłaszcza je-
żeli nie mamy czasu na zaku-
py „na żywo” i decydujemy się 
na zakup wieńca w internecie. 
Rozwiązanie to cieszy się coraz 
większą popularnością. Swo-
je usługi w sieci oferuje wiele 
kwiaciarni i rękodzielnicy. Ku-
pić możemy pojedyncze sztuki, 
ale też całe zestawy, ze zniczami 
w komplecie. Ceny, po dolicze-
niu wysyłki, są zbliżone do tych 
w sklepach stacjonarnych. 

Ci, którzy nie znajdą czasu 
na wcześniejsze zakupy, będą 
mogli ich dokonać na stoiskach 
przy cmentarzach. Poniżej za-
mieszczamy komunikat w tej 
sprawie. Informujemy również 
o rozkładzie jazdy autobusów 
miejskich, a kierowców aut oso-
bowych zachęcamy do patrze-
nia na znaki, bo w tym okresie 
zawsze ulega zmianie organiza-
cja ruchu. 

Warto wiedzieć przed 1 listopada
Wielkimi krokami zbliża się dzień Wszystkich Świętych. Wiele osób zaopatrzyło się już w wieńce i znicze, ale 
nadal są tacy, którzy dopiero planują zakupy. Dla czytelników przygotowaliśmy również kompendium dotyczące 
świątecznego rozkładu jazdy Zakładu Kominikacji Miejskiej oraz dodatkowych punktów handlowych.

Autobusem na cmentarze co 75 minut
Trwający kilka miesięcy remont ulicy Trojanowskiej, która 
prowadzi do cmentarza komunalnego na Wypalenisku, 
dobiega końca. Ponieważ wykonawca obiecał, że zrobi 
wszystko, aby 1 listopada droga była przejezdna, ZKM 
zapowiedział, że 30 października przywróci tam normalny 
ruch autobusowy. Jak widać w poniższym rozkładzie – już 
31 października Trojanowską będzie jeździła linia „LC”.

31 października (wtorek)
Autobusy ZKM kursują jak w dni robocze.
Dodatkowo linia „LC” kursować będzie z Cmentarza Komu-
nalnego do Kozłowa Biskupiego (kapliczka). Trasa: ul. Troja-
nowska, Kaufl and, Staszica, Traugutta, PKP, Łuszczewskich, 
15 Sierpnia, Malesin, Kozłów (szkoła) w godz. 8.50 - 15.15. 
Częstotliwość kursowania: co około godzinę i 15 minut.

1 listopada (środa)
Autobusy ZKM kursują jak w dni świąteczne.
Trasy linii „LC”:  - z dworca PKP do Cmentarza Komunalne-
go. Trasa: ul. Piłsudskiego , 600 lecia, Trojanowska w godz. 
8.00 - 15.35. Częstotliwość kursowania: co około pół godziny.
 - z Korczaka do Cmentarza Komunalnego. Trasa: ul. Wyszo-
grodzka, Chodakowska, Kistki, Trojanów, Trojanowska w godz. 
9.00 - 14.00. Częstotliwość kursowania: co około godzinę.
- z Cmentarza Komunalnego do Kozłowa Biskupiego 
(kapliczka).

Trasa: ul. Trojanowska, Kaufl and, Staszica, Traugutta, PKP, Łusz-
czewskich, 15 Sierpnia, Malesin, Kozłów (szkoła) w godz. 8.50 
- 15.15. Częstotliwość kursowania: co około godzinę i 15 minut.

2 listopada (czwartek)
Autobusy ZKM kursują jak w dni robocze.
Dodatkowo linia „LC” kursować będzie z Cmentarza Komu-
nalnego do Kozłowa Biskupiego (kapliczka). Trasa: ul. Troja-
nowska, Kaufl and, Staszica, Traugutta, PKP, Łuszczewskich, 
15 Sierpnia, Malesin, Kozłów (szkoła) w godz. 8.50 - 15.15. 
Częstotliwość kursowania: co około godzinę i 15 minut.

Uwaga! Dodatkowe informacje umieszczone zostaną na 
przystankach ZKM. Szczegółowy rozkład znaleźć można na 
portalu sochaczew.pl (zkm.sochaczew.pl) oraz korzystając z 
aplikacji livebus.
Pasażerów korzystających z linii nr 4, która wcześniej kończyła 
się przy okrąglaku w Chodakowie uczulamy, że ze względu 
na trwający remont ul. Chodakowskiej „czwórka” będzie miała 
tymczasową pętlę przy Młynie Repszów. 

ZKM informuje też, że od 30 października na Trojanowską wró-
cą autobusy linii  nr 6 i 9, a linia nr 7 wydłuży trasę ze szpitala 
do osiedla przy ul. Korczaka. Ponadto autobusy linii numer 5 i 6 
ruszające z Energomontażu po godzinie siódmej, przyspieszą 
wyjazd o 5 minut. 

Dodatkowe miejsca do handlu
Burmistrz Miasta informu-
je o wskazaniu dodatko-
wych miejsc do handlu w 
związku z nadchodzącym 
dniem Wszystkich Świę-
tych. Handel kwiatami, 
wieńcami i zniczami odby-
wać się może od 27 paź-
dziernika do 2 listopada w 
następujących punktach: 
 pas drogowy wzdłuż 
ogrodzenia cmentarza na 
ul. Cmentarnej i ul. Moniuszki,
 parking przed Cmentarzem Komunalnym przy 
ul. Trojanowskiej 89,
 na pasie zieleni przy al. 600-lecia, naprzeciwko 
cmentarza parafi alnego.
Z wyżej wymienionych nieruchomości opłaty placowe 
i targowe pobiera Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w 
Sochaczewie. MOSiR zobowiązany jest do utrzymania 
czystości i porządku na wskazanych terenach, a także 
do oznakowania terenów przeznaczonych do handlu, w 
tym do organizacji ruchu.
Handlujący nie mogą zastawiać wjazdów do nierucho-
mości ani handlować w miejscach niewyznaczonych, 
np. na chodniku przy ul. Traugutta.

Wielu sochaczewian od lat kupuje cmentarne wieńce i stroiki na miejskim targowisku
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Andrzej Nagłowski (5 listopada 2016)
Były prezes zarządu Spółdzielni Kó-
łek Rolniczych w Sochaczewie, rad-
ny Rady Gminy Sochaczew, a w la-
tach 2004-2006 najpierw zastępca, a 
potem dyrektor Zakładu Gospodar-
ki Mieszkaniowej w Sochaczewie. Od-
szedł w wieku 64 lat.

Renata Trzos (11 września)
Pracę w Miejskim Przedszkolu nr 3 w 
Sochaczewie rozpoczęła w 1985 roku. 
Od 1996 roku była dyrektorem tej pla-
cówki. W 2002 roku otrzymała Zło-
tą Odznakę ZNP, rok później Srebrny 
Krzyż Zasługi a w 2008 Medal Komisji 
Edukacji Narodowej. Odeszła przed-
wcześnie, miała 51 lat.

Stanisław Szulczyk (24 marca)
Samorządowiec, były radny Rady Po-
wiatu, zastępca a następnie burmistrz 
Sochaczewa w latach 1999-2002, wy-
kładowca w sochaczewskiej Wyższej 
Szkole Zarządzania i Marketingu 
(1999-2005), W ostatnich latach życia 
był członkiem Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej 
Lokatorsko-Własnościowej. Miał 69 lat.

Janina Sitkiewicz (5 stycznia)
Nauczycielka, dyrektor Szkoły Podsta-
wowej nr 2 w latach 1984-1988, spo-
łecznik, członek Sochaczewskiej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego, 
przewodnicząca Oddziału Rejonowe-
go Polskiego Związku Emerytów, Ren-
cistów i Inwalidów w Sochaczewie. 

Ks. prałat Józef Kwiatkowski (29 grudnia 2016)
Od 2012 roku Honorowy Obywatela 
Sochaczewa, w latach 1980-2009 pro-
boszcz parafii Matki Bożej Nieustają-
cej Pomocy w Boryszewie, budowniczy 
tamtejszego kościoła. Bogu i ludziom 
służył przez 59 lat. Odszedł mając 
83 lata.

Zbigniew Gajewski (2 maja)
Lekarz, pisarz, społecznik. Pediatra le-
czący kilka pokoleń sochaczewian. 
Współzałożyciel i wieloletni prezes To-
warzystwa Polsko-Serbołużyckiego, ba-
dacz i propagator kultury serbołużyc-
kiej. Zmarł w wieku 91 lat.

Maria Gołkowska (27 grudnia 2016)
Od 2014 roku Honorowy Oby-
watela Sochaczewa, przez ponad 
cztery dekady nauczycielka języ-
ka polskiego w kilku sochaczew-
skich szkołach, aktywna działaczka 
NSZZ „Solidarność” w latach PRL, 
animatorka życia społecznego i kulturalnego, 
współzałożycielka „Ziemi Sochaczewskiej”, od-
znaczona m.in. Złotym Krzyżem Zasługi, dwu-
krotnie medalem Komisji Edukacji Narodowej, 
Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Pol-
ski. Miała 81 lat.

Stanisław Czapigo (20 lipca)
Był prorektorem i wykładowcą Wyższej 
Szkoły Zarządzania i Marketingu w So-
chaczewie. Przez wiele lat pełnił funk-
cję inspektora oświaty w Urzędzie Mia-
sta, potem związał się z sochaczewską 
uczelnią. Działał w Spółdzielni Miesz-
kaniowej Lokatorsko-Własnościowej. 
Był wiceprzewodniczącym jej Rady Nadzorczej, człon-
kiem zarządu, ostatnio prezesem.

Jak zwykle przed 1 listopada wspominamy tych, którzy odeszli w minionym roku, 
a przez lata stanowili ważny element społeczności lokalnej. W ostatnich dwunastu 
miesiącach straciliśmy m.in. dwoje Honorowych Obywateli Miasta oraz byłych 
samorządowców. Niedawno dotarła do nas wiadomość o odejściu byłego starosty.

Odeszli od nas

Józef Gołębiowski (11 października)
Kolejna smutna wiadomość dotarła 
do nas 11 października. Walkę z cho-
robą przegrał Józef Gołębiowski, sta-
rosta sochaczewski w latach 2002-
2006. Józef Gołębiowski urodził się w 
Sochaczewie, ukończył Szkołę Głów-
ną Planowania i Statystyki, był żonaty, 
miał dwoje dzieci i czworo wnucząt. W latach 2002-
2006 pełnił funkcję starosty sochaczewskiego i prze-
wodniczącego Zarządu Powiatu. W latach 2006-2010 
był radnym powiatowym. Kierował Radą Powiato-
wą SLD, a do czasu wyboru na starostę - Wydziałem 
Spraw Obywatelskich w Urzędzie Miasta. Pełnił inne 
funkcje samorządowe, w tym naczelnika gminy Nowa 
Sucha, prowadził też własną działalność gospodar-
czą. Był członkiem zarządu mazowieckiej rady woje-
wódzkiej SLD. Przez kilka lat, jako asystent krajowy 
europosła, wiceprzewodniczącego Parlamentu Eu-
ropejskiego Bogusława Liberadzkiego, koordynował 
pracę jego biur poselskich. 

Msza żałobna za jego duszę odbyła się 14 paź-
dziernika w kościele św. Wawrzyńca. Józef Gołębiow-
ski miał 70 lat.

Z głębokim żalem przyjąłem wiadomość 
o śmierci 

śp. Józefa 
Gołębiowskiego

Starosty Sochaczewskiego 
w latach 2002-2006. 

Łączę się w modlitwie z Rodziną 
i Przyjaciółmi Zmarłego, 

którego życzliwości doświadczałem.
Wieczny odpoczynek racz mu dać Panie.

Maciej Małecki
Sekretarz Stanu w Kancelarii Premiera

Poseł na Sejm RP

Z ogromnym żalem i smutkiem przyjęliśmy 
wiadomość o śmierci

Józefa 
Gołębiowskiego

wieloletniego samorządowca, 
byłego radnego Rady Powiatu, 

naczelnika Wydziału Spraw Obywatelskich 
w Urzędzie Miasta,

w latach 2002-2006 starosty sochaczewskiego

Im droższy człowiek, tym większy ból.
Lecz wolą Boga jest rozstanie.

Nadzieją - dusz naszych spotkanie

Z wielkim smutkiem przyjęliśmy 
wiadomość o śmierci

Józefa 
Gołębiowskiego,

starosty sochaczewskiego 
w latach 2002-2006,

radnego Rady Powiatu 
w latach 2006-2010,

doświadczonego samorządowca.

Rodzinie i najbliższym 
wyrazy głębokiego współczucia i żalu

składa
Jolanta Gonta

starosta sochaczewski 
wraz z Zarządem Powiatu

Andrzej Kierzkowski 
przewodniczący Rady Powiatu 

wraz z członkami 
Rady Powiatu w Sochaczewie

oraz 

pracownicy Starostwa Powiatowego 
w Sochaczewie

Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki
wraz z pracownikami 

Urzędu Miejskiego

Przewodniczący Rady Miejskiej
Sylwester Kaczmarek

wraz z radnymi Rady Miejskiej
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Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Alicja chce podjąć jeszcze 
jedną próbę. Jest nią terapia w 
Chipsa Hospital w Meksyku. 
Jak mówi, jest to winna swo-
im bliskim. - Patrzę w oczy 
mojej mamy i siostry, moje-
go chłopaka. Oni tak o mnie 
walczą, tak  bardzo nie chcą, 
by śmierć mnie zabrała... 

Wszystko zaczęło się dwa 
lata temu. Alicja odczuwała 
coraz silniejszy ból karku, ale 
wszystko zrzucała na pracę. 
Jest kosmetyczką, często pra-
cuje z pochyloną głową, więc 
to wytłumaczenie wydawa-
ło się logiczne. Kiedy lecze-
nie ortopedyczne nie pomo-
gło,  dostała skierowanie na 
rezonans. Badanie wykazało, 
że ma zmianę w kręgosłupie 
szyjnym, ale nie było wiado-
mo, co to jest. Lekarze podję-
li decyzję o operacji, wycięli 
guza i ból ustąpił. Alicja my-
ślała, że teraz wszystko bę-
dzie dobrze, przez myśl jej nie 
przeszło, że to dopiero począ-
tek drogi. 

Szok przeżyła trzy ty-
godnie później, kiedy przy-
szedł wynik badania guza. 
Diagnoza - nowotwór złośli-
wy zakończeń nerwowych 
(MPNST). - Dowiedziałam 
się, że mam raka, niezwy-
kle groźnego, śmiertelne-
go. Mój świat się zawalił. Nie 
wiedziałam, jak mam powie-
dzieć o tym bliskim. Miałam 
tyle marzeń, planów... Guz 
w kręgosłupie odrósł w dwa 
miesiące. Znowu ucisk i ból 
nie do opisania, a do tego nie-
wysłowiony strach i rozpacz, 
która paraliżuje od środka - 
wspomina Alicja.

Przeszła kolejną opera-
cję i naświetlanie, które po-
wstrzymało nowotwór. Ko-
bieta chciała wierzyć, że  teraz 
będzie już zdrowa, że kosz-
mar choroby zostawiła da-
leko za sobą. I rzeczywiście 

dostała chwilę oddechu, rok 
przerwy, podczas którego no-
wotwór nie dawał żadnych 
objawów. 

Kiedy na początku tego 
roku ból powrócił, był upo-
rczywy, zwalający z nóg. - Le-
karz przekonywał, że to po-
wikłanie po operacji wycięcia 
guza, zapisał mi leki na epi-
lepsję. Cierpienie nie miało 
końca, zwijałam się z bólu, 
nawet noc nie przynosiła 
ukojenia. Rezonans kontrol-
ny nic nie wykazał, więc ode-
słano mnie do domu, chociaż 
ból nie ustępował. Po kolej-
nych dwóch miesiącach ge-
henny ponowny rezonans. 
Gdy szłam po wynik, spo-
dziewałam się usłyszeć, że 
to coś z kręgami i rehabilita-
cja pomoże - opowiada Ali-
cja. - Tymczasem lekarz spoj-
rzał mi w oczy i powiedział, 
że guz odrósł, zaatakował 
kręgosłup i płuca. Przerzu-
ty w przypadku MPNST nie 
dają dobrych rokowań. Mię-
sak to paskudna choroba - 

nieustanny ból i małe szanse 
na wyleczenie. Śmierć zajrza-
ła mi głęboko w oczy. Zosta-
ła tylko chemia, ale bez wiel-
kich nadziei. Przeszłam sześć 
ciężkich cykli, trafi łam dwa 
razy do szpitala w wyniku 
powikłań. Traciłam sens ży-
cia, wszelką nadzieję - dodaje. 

Standardowa medycyna 
nie ma jej nic więcej do za-
oferowania. Do Alicji dotarła 
świadomość, że już nic nie da 
się zrobić, że powinna po pro-
stu leżeć i czekać na śmierć. I 
właśnie wtedy, gdy wydawało 
się, że to już koniec, jej bliscy 
trafi li na kobietę, która poko-
nała raka. Pomogła jej terapia 
w Chipsa Hospital w Meksy-
ku. 

W Alicję wstąpiła nowa 
nadzieja. Wysłała doku-
menty, jest po internetowej 
konsultacji z lekarzem i zo-
stała zakwalifi kowana do te-
rapii. Jak mówi, to jej ostatnia 
szansa. W Chipsa Hospital 
prowadzili już skuteczną te-
rapię w kierunku mięsaków. 

Sześciotygodniowe leczenie 
kosztuje 300 tys. złotych.

- Tak bardzo chcę wyko-
rzystać tę szansę. Dzisiaj żyję 
na środkach przeciwbólo-
wych, chemioterapia, decyzją 
lekarzy, została wstrzymana 
- czuję się po niej bardzo źle. 
Guzy w płucach duszą, a te w 
szyi sprawiają, że tracę czucie 
w nogach. Błagam, pomóż-
cie mi wykorzystać ostatnią 
szansę, dajcie nadzieję, że to 
jeszcze nie koniec. Że walka 
nie jest jeszcze przegrana - 
prosi Alicja.

Ta prośba, skierowana do 
każdego z nas, chwyta za ser-
ce, nie pozwala zapomnieć. 
Mieszkańcy Sochaczewa po-
magali już Alicji. W czerw-
cu i lipcu tego roku odby-
ły się charytatywne imprezy, 
zbiórki pieniędzy, licytacje. 
Alicja jest za nie ogromnie 
wdzięczna, ale teraz znowu 
nasza pomoc jest jej potrzeb-
na. Pamiętajmy o tym, bo to 
nie jest wydumana historia, 
tu chodzi o ludzkie życie.

Bezpłatne badania dla pań
Zbliżają się kolejne darmowe 
badania mammografi czne dla 
mieszkanek Sochaczewa.  Będą 
one prowadzone w ramach 
Programu Profi laktycznego 
Wczesnego Wykrywania Raka 
Piersi fi nansowanego przez 
Narodowy Fundusz Zdrowia.

Mammobus stanie na pl. Ko-
ściuszki 2 listopada  (czwar-
tek) oraz 1 grudnia  (piątek). 
Program skierowany jest do 
kobiet w wieku od 50 do 69 
roku życia, u których wystę-
puje największe ryzyko zacho-
rowania na raka piersi (w roku 
2017 są to roczniki od 1948 
do 1967), objętych ubezpie-

czeniem zdrowotnym, które 
w ciągu ostatnich 2 lat nie ko-
rzystały z fi nansowanej przez 
NFZ mammografi i. Zapi-
sy prowadzone są pod nume-
rami telefonu (42) 254-64-10

oraz 517-544-004.

Rak piersi jest najczęściej 
występującym nowotworem 
złośliwym u kobiet. Co roku 
diagnozuje się go u 12 tysięcy 
Polek. Jak zapewniają eksper-
ci, badania profi laktyczne to 
najskuteczniejsza forma wy-
krycia stanów chorobowych 
we wczesnym stadium rozwo-
ju, co pozwala podjąć skutecz-
ną terapię i daje szansę całko-
witego wyleczenia. (ap)

Wszyscy walczymy 
o życie Alicji
Mam 26 lat i zabija mnie nowotwór. To dramatyczne wyznanie Alicji Młynarczyk trafi ło do 
mediów społecznościowych w poniedziałek 16 października. Wtedy pojawiła się nadzieja, 
światło w tunelu, że to jeszcze nie koniec. Ale żeby ta próba się powiodła, potrzebne są 
pieniądze. Apelujemy więc do naszych czytelników o pomoc dla Alicji.

Wszystkim, którzy chcą pomóc, podajemy link do strony poświęconej Alicji w fundacji 
Siepomaga: https://www.siepomaga.pl/zycie-alicji. Bezpośrednio z tej strony można 
wykonać przelew na dowolną, nawet niewielką kwotę. Trwa to dosłownie chwilę. Warunek 
- trzeba mieć dostęp do bankowości internetowej. Osobom, które dokonują wpłat w trady-
cyjny sposób, podajemy niezbędne dane: Fundacja Siepomaga, ul. Za Bramką 1, 61-842 
Poznań. Numer konta w Alior Banku: 65 1060 0076 0000 3380 0013 1425. Tytułem: 7404 
Alicja Młynarczyk darowizna.
Wsparcia można także udzielić wysyłając sms pod numer: 72365 o treści - S7404. 
Koszt sms to 2,46 brutto (w tym VAT). 

Zanim choroba zaatakowała, Alicja była piękną dziewczyną. Teraz rak całkowicie wyniszczył jej organizm

Za nami kolejne dwa weeken-
dy z „Artystycznymi  Kram-
nicami”. Tradycyjnie już 
możemy mówić o świetnie 
przygotowanych i, co ważne, 
spotykających się ze znakomi-
tym przyjęciem publiczności, 
wydarzeniach.

Niedziela 15 październi-
ka upłynęła pod znakiem 
warsztatów. Dzieci pod kie-
runkiem Katarzyny Orliń-
skiej mogły wziąć udział w 
interaktywnym koncercie. 
Tymczasem Barbara Der-
da pokazała milusińskim, 
że fi lcowanie wcale nie jest 
nudne. W ramach zajęć „Coś 
z Wełny” stworzyły swoje 
pierwsze fi lcowe arcydzieła.

Z kolei w niedzielę 22 
października kramnice od-
wiedził Teatr Katarynka. W 
ramach interaktywnego spek-
taklu „Bajki stają się rzeczy-
wistością”. Aktorzy, Aleksan-
dra Nowicka i Jakub Czachor, 
błyskawicznie wciągnęli dzie-
ci do wspólnej zabawy, w któ-
rą zręcznie wplatali wątki 
edukacyjne. 

Pomysłodawczyni i ko-
ordynator projektu „Arty-
styczne Kramnice”, Joanna 
Niewiadomska-Kocik, przy-
pomina, że z uwagi na bli-
skość 1 listopada, zajęcia nie 
będą odbywały się w niedzie-
lę 29 października. Na kolej-
ną porcję atrakcji zaprasza 
5 listopada. (seb)

Artystyczne Kramnice
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Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Chłopiec i jego rodzice 
przeszli całą trudną drogę 
od poważnej diagnozy, do 
pełnego sukcesu.

 - O tym, że syn jest głę-
boko niedosłyszący, dowie-
dzieliśmy się już w dru-
giej dobie jego życia. Było 
to możliwe dzięki Jurkowi 
Owsiakowi i programowi 
fundacji WOŚP, która za-
kupiła sprzęt do przesiewo-
wych badań słuchu u nie-
mowląt - opowiada Brygida 
Przydworska, mama Mi-
kołaja. - Nietrudno sobie 
wyobrazić, jaki to cios dla 
rodziców, którzy zamiast 
radości z narodzin dziecka, 
czują rozpacz, słysząc taką 
diagnozę. Ale my z mężem 
dosyć szybko się pozbiera-
liśmy. Zamiast czekać pół 
roku na pierwszą wizytę u 
specjalisty, zaczęliśmy le-
czyć Mikołaja prywatnie. 
A kiedy dostaliśmy się do 
Instytutu Fizjologii i Pato-
logii Słuchu w Warszawie, 
kierowanego przez prof. 
Skarżyńskiego, wiedzieli-
śmy, że trafi liśmy w dobre 
ręce - wspomina pani Bry-
gida.

Dzisiaj mówi, że bły-
skawiczna reakcja po dia-
gnozie była najważniejsza. 
Gdyby czekali pół roku na 
pierwszą wizytę w ramach 
NFZ, rehabilitacja była-
by dużo trudniejsza i trwa-
ła znacznie dłużej. Pierwszy 
rok życia  jest bowiem decy-
dujący jeśli chodzi o rozpo-
znawanie i zapamiętywanie 
dźwięków. Zanim dziec-
ko zacznie mówić, najpierw 
jego mózg rejestruje to, co 
się wokół niego dzieje. Je-
śli nie słyszy otoczenia, jego 
rozwój jest zahamowany. 
Później bardzo trudno nad-
robić stracony czas.

Na początku Mikołaj 
był poddawany ciągłej re-
habilitacji: w Warszawie, w 
Kajetanach i w Sochacze-
wie, a poza tym w domu. To 
był niezwykle trudny czas 

dla rodziny, bo chłopiec 
ma o trzy lata starszego 
brata, który także wyma-
gał opieki. Ale pani Brygi-
da się nie skarży, twierdzi, 
że i tak mieli dużo szczę-
ścia, bo kiedy Mikołaj miał 
rok otrzymał implant  pra-
wego ucha, a trzy lata póź-
niej - lewego.

- To są bardzo kosztow-
ne urządzenia. Jeden im-
plant to koszt ok. 100 tys. zł. 
Kiedy syn dostał ten pierw-

szy, byliśmy zdecydowani, 
żeby wziąć kredyt i kupić 
takie urządzenie do dru-
giego ucha. Wkrótce jednak 
okazało się, że dostaniemy 
refundację również na ten 
drugi implant - opowiada 
pani Brygida. 

Posiadanie implantu 
nie zwalniało Mikołaja i 
jego rodziców z ciągłej re-
habilitacji. To żmudne za-
danie rozpoznawania i na-
z y wa n ia   różnorod nych 

dźwięków, powtarzania 
tych samych ćwiczeń. Ale 
opłaciło się. Mikołaj cho-
dzi do „normalnej” maso-
wej szkoły, jako kilkulatek 
zaczął trenować piłkę noż-
ną, spotyka się z rówieśni-
kami, a więc prowadzi ta-
kie samo życie, jak jego 
koledzy. Dzisiaj mówi, że, 
mimo wysiłków, wiele ra-
dości sprawiało mu rozpo-
znanie i nazwanie kolejne-
go dźwięku.

Prawdziwym wyzwa-
niem było jednak marzenie, 
aby się uczyć muzyki. Tata 
chłopca jest muzykiem, jego 
starszy brat uczniem szko-
ły muzycznej. Zrozumia-
łe więc, że i Mikołaj wybrał 
podobną drogę. Rodzi-
ce wiedzieli, że jest muzy-
kalny, ale jak przekonać do 
tego nauczycieli szkoły mu-
zycznej? I wtedy niezwykle 
pomocna okazała się Joan-
na Niewiadomska-Kocik, 

ówczesna dyrektor PSM w 
Sochaczewie.

- W mojej trzydziestolet-
niej praktyce to jedyny taki 
przypadek - wspomina Joan-
na Niewiadomska-Kocik. - 
Pamiętam, jak pewnego dnia 
przyszli do mnie rodzice Mi-
kołaja, opowiadając jego hi-
storię. Byli bardzo zdetermi-
nowani, aby walczyć o syna. 
Uznałam, że trzeba dać mu 
szansę i nigdy tego nie żało-
wałam. Od pięciu lat chłopiec 
jest moim uczniem i świetnie 
daje sobie radę, i to bez żad-
nych forów wynikających z 
przyczyn zdrowotnych. Dzię-
ki implantom, wszystkie pro-
cesy słuchowe przebiega-
ją u Mikołaja tak samo jak u 
zdrowych dzieci.

W ubiegłym roku chło-
piec brał udział w spektaklu 
słowno-muzycznym „Prze-
rwana cisza” przygotowa-
nym z okazji 25-lecia pro-
gramu leczenia głuchoty w 
Polsce oraz 20-lecia Insty-
tutu Fizjologii i Patologii 
Słuchu. Był także uczestni-
kiem pierwszej edycji Mię-
dzynarodowego Festiwalu 
Muzycznego Dzieci, Mło-
dzieży i Dorosłych z Zabu-
rzeniami Słuchu „Ślimako-
we Rytmy”. 

R o d z i c e   M i k o ł a j a , 
wspominając początki le-
czenia syna, twierdzą, że 
dobrze mieć przewodnika, 
osobę, która wcześniej bo-
rykała się z podobnym pro-
blem i która przeprowadzi 
nas przez początkowy etap 
choroby dziecka. Oni taką 
osobę mieli, a później sami 
zostali przewodnikami dla 
innej rodziny. Zachęca-
ją również do korzystania 
z badań przesiewowych, ja-
kie właśnie rozpoczynają się 
w sochaczewskich szkołach. 
Często bowiem dzieje się 
tak, że problemy ze słuchem 
nie pojawiają się od urodze-
nia, ale później, np. w wyni-
ku przebytej choroby.

A Mikołaj? Mikołaj wła-
śnie ćwiczy gamy przed 
zbliżającym się egzaminem 
w szkole muzycznej..

Niezwykła historia Mikołaja
Mikołaj Przydworski ma 11 lat i, patrząc na niego, nikt by nie powiedział, że ma zdrowotny problem. Chodzi do szkoły, przez sześć lat 
trenował piłkę nożną, często bywa na basenie i, co najdziwniejsze, jest uczniem szkoły muzycznej. Dlaczego jest to dziwne? 
Bo Mikołaj urodził się z ogromną wadą słuchu, a normalnie funkcjonować może dzięki ślimakowym implantom słuchowym.

System implantu ślimakowego składa się z dwóch części:  wewnętrznej, wszczepianej pod skórę, 
umieszczanej  przez chirurga w zagłębieniu kości czaszki, oraz części zewnętrznej, przetwarzającej 
sygnały akustyczne w sygnały elektryczne, przekazywane dalej do części wewnętrznej. Elektroda czę-
ści wewnętrznej, umieszczona w ślimaku, bezpośrednio  pobudza nerw słuchowy, wywołując wrażenia 
słuchowe. Urządzenia te są zdecydowanie czulsze od aparatów słuchowych, które jedynie wzmacniają 
dźwięki o 20-30 decybeli. W przypadku dzieci z dużym ubytkiem słuchu, to za mało.

Badanie słuchu u dzieci
Sochaczewski ratusz przystąpił do 
programu przesiewowych badań 
słuchu uczniów klas pierwszych 
szkół podstawowych. Program pro-
wadzi Instytut Fizjologii i Patologii 
Słuchu w Warszawie.

Badania audiometryczne zostaną 
przeprowadzone u dwóch roczników 
pierwszoklasistów - tych, którzy właśnie 
rozpoczęli naukę w podstawówkach 

(testy potrwają od października 2017 do 
czerwca 2018 r.), oraz dzieci, które do I 
klasy pójdą we wrześniu 2018 roku (testy 
wykonywane będą między wrześniem 
a grudniem 2018 roku). W ciągu dwóch 
lat we wszystkich miejskich szkołach 
podstawowych przebadany zostanie 
słuch ponad 850 pierwszoklasistów. 

Badanie jest bezpłatne, nie boli, nie 
wymaga specjalnych przygotowań. 

W jego trakcie dziecko ma zało-
żone na głowę słuchawki, a osoba 
przeprowadzająca test wysyła z 
audiometru dźwięki o różnej barwie 
i głośności. Zadaniem dziecka jest 
podniesienie ręki lub naciśnięcie 
przycisku, gdy usłyszy dźwięk, co 
pozwala wyznaczyć próg słyszenia. 
Włączenie dziecka do programu 
wymaga zgody rodziców, do czego 
oczywiście gorąco zachęcamy. 

Mikołaj od pięciu lat jest uczniem szkoły muzycznej i świetnie sobie radzi
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Na łamy „Ziemi Sochaczew-
skiej” powraca kącik adop-
cyjny. Raz na dwa tygodnie 
będziemy prezentować psiaki 
lub koty ze schroniska Azorek, 
poszukujące ciepłego i przyja-
znego domu. Na dobry począ-
tek suczka Sabinka i pies Pako. 

Sabinka, kiedy się zestarzała i 
nie miała już siły szczekać, zo-
stała porzucona w rowie przy 
drodze jak zużyty, nikomu nie-
potrzebny przedmiot. Dzięki 
pomocy osób, które pochyli-
ły się nad psim nieszczęściem, 
została uratowana i trafi ła do 
schroniska. Jest już zdrowa i 
odkarmiona, tylko domu brak. 
Sabinka jest w typie owczar-
ka niemieckiego, ma ok. 11 lat. 
Jest całkowicie bezproblemo-

wą, kochaną, bardzo łagodną 
sunią. Kocha dzieci i akceptuje 
inne psy. Jest bardzo spokojna, 
posłuszna, wsłuchana w czło-
wieka, bardzo ładnie chodzi na 
smyczy. Jej numer schronisko-
wy to 2351.

Pako, psa w typie labrado-
ra, można określić jednym zda-
niem - w wielkim psie jeszcze 
większe serce. Podobno miał 
ciężkie życie, jego pan źle go 
traktował, nawet bił, ale mimo 
tych doświadczeń nadal kocha 
ludzi, ufa im i chce być bardzo 
blisko. Pako jest nieco większy 
od labradora, ma dłuższe łapy. 
Psiak jest bardzo kontaktowy i 
spragniony bliskości z człowie-
kiem, kocha dzieci, jest bardzo 
łagodny, bez problemu doga-
duje się z suniami (z „chłopa-

kami” bywa różnie). Jest bardzo 
żywiołowym i silnym psem, 
dlatego trudno utrzymać go na 
smyczy. Wypuszczony na wol-
ny wybieg nie ucieka, a zawoła-
ny od razu przybiega. Dla Pako 
najlepszy byłby dom z ogrodem 
(mieszkanie w bloku tylko pod 
warunkiem zapewnienia odpo-
wiedniej dawki ruchu oraz wła-
ściciela, który będzie w stanie 
utrzymać psiaka na smyczy). 

Idealnie nadaje się na psa ro-
dzinnego. Ma około 7-8 lat, a w 
Azorku mieszka od roku. Jego 
numer schroniskowy to 2209.

W przypadku adop-
cji zwierząt obowiązuje pro-
cedura i umowa adopcyjna. 
O szczegóły należy pytać w 
Azorku pod numerem telefo-
nu 791-606-109. Schronisko 
mieści się w Kożuszkach Par-
cel 76 A.

ROZMAITOŚCI

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

Tegoroczne obchody Świato-
wego Dnia Choroby Alzheime-
ra, organizowane corocznie 
przez sochaczewską Fundację 
Pomocy Osobom z Chorobą Al-
zheimera, odbędą się 21 listo-
pada. Z koncertem galowym 
wystąpi Halina Benedyk.

Piosenkarka była bardzo po-
pularna w latach 80., przede 
wszystkim za sprawą głośnego 
duetu z włoskim piosenkarzem 
Marco Antonellim. „Frontierę”, 
ich wspólny przebój, znała cała 
Polska. Halina Benedyk znana 
jest również z utworów „Mamy 
po 20 lat” oraz „Mój koncert”.  

Koncert odbędzie się we 
wtorek, 21 listopada o godz. 18 
w Sochaczewskim Centrum 
Kultury przy ul. Żeromskiego.

Bilety w cenie 20 zł już 
są do nabycia w SCK przy ul 
Żeromskiego 8 oraz w biurze 
fundacji (Kuznocin 67). Wię-
cej informacji pod nr tel. 501-
629-983.

- Staramy się uruchomić 
badania przesiewowe pamięci, 
dlatego proszę o liczne przy-
bycie na koncert, z którego 
wpływy zostaną przekazane 
m. in. na ten cel  - apeluje pre-
zes fundacji, Krystyna Miko-
łajczyk. (ap)

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Pierwszy z projektów, jak 
sama nazwa wskazuje, skie-
rowany jest do młodych 
muzyków, drugi - do osób 
w każdym wieku. Jak mówi 
Joanna Niewiadomska-Ko-
cik, naczelnik Wydziału 
Kultury, Turystyki i Promo-
cji Miasta, próby i koncer-
ty to po pierwsze szansa na 
odkrycie nowych talentów. 
Poza tym jest to także pro-
pozycja dla absolwentów 
szkół muzycznych, którzy 
po skończeniu nauki chcą 
dalej zgłębiać grę na instru-
mencie i grać własnej przy-
jemności.

- Naszym celem nie jest 
tworzenie jakiejkolwiek 
konkurencji dla istnieją-
cych już w naszym mieście 
orkiestr a jedynie zapropo-
nowanie nowego miejsca, 
gdzie będzie można obco-
wać ze sztuką. Popularność 
orkiestr, od lat rośnie, cze-
go przykładem są np. suk-
cesy zespołów z Żyrardo-
wa czy Kozienic. Tylko na 
Mazowszu działa ich około 
pięćdziesięciu - powiedzia-
ła  Joanna Niewiadomska-
-Kocik.

Justyna Piątkowska-Duraj 
poprowadzi orkiestrę dętą, a 
Ludwik Skrzypek akordeoni-
stów. Obydwoje od lat pracu-
ją w naszej szkole muzycznej, 
stąd też nie dziwi, że na spo-
tkaniu pojawiło się wiele osób, 
które wcześniej uczyli. Muzy-
cy będą się spotykać w czwart-
ki, w godzinach 18:00 - 20:00  
w Sochaczewskim Centrum 
Kultury w Boryszewie.

- Chcemy postawić na 
doskonalenie umiejętno-
ści, ale przede wszystkim na 

to, byśmy spotykali się jako 
grupa przyjaciół, która czer-
pie radość z muzykowania 
- mówiła Justyna Piątkow-
ska-Duraj. - Nie należy stre-
sować się tym, że ktoś miał 
dłuższą przerwę od grania 
lub nie jest pewien, czy jego 
umiejętności są wystarcza-
jące. Ci, którzy będą potrze-
bować pracy indywidualnej, 
mogą liczyć na dodatkowe 
spotkania.

Z kolei Ludwik Skrzy-
pek, w imieniu organiza-

torów, apelował o to, by 
nadal przekazywać infor-
mację o powstaniu orkiestr, 
ponieważ obydwa projek-
ty są otwarte na kolejnych 
uczestników. Wszystkich, 
którzy są zainteresowani 
dołączeniem do  Młodzie-
żowej Orkiestry Dętej lub 
Sochaczewskiej Orkiestry 
Akordeonowej, zapraszamy 
na próby. Wystarczy przyjść 
w czwartek do Klubu Kon-
trast (godzina 18.00, SCK w 
Boryszewie).

Rzymska Galeria Vittoria 
na słynnej via Margutta od 
18 października prezentu-
je prace czwórki artystów z 
Polski: Jolanty Caban, Ali-
ny Picazio, sochaczewiani-
na Przemka Stachowskiego 
i Roberta Żbikowskiego.

Zdaniem kuratorki wysta-
wy Joanny Gordon, mimo 
że wszyscy skończyli war-
szawską Akademię? Sztuk 
Pięknych, ich style są bar-
dzo różne, każde z nich od-

nalazło własną drogę twór-
czą. O pracach Przemka 
napisała, że to spokojne, 
malowane gestem, niemal 
monochromatyczne i hip-
notyzujące abstrakcje, a ich 
koronkowa przestrzeń od-
krywa przed patrzącym ol-
brzymie bogactwo odcieni i 
niuansów. Gdyby ktoś z na-
szych czytelników planował 
pobyt w Rzymie, zachęca-
my do odwiedzenia galerii 
Vittoria. 

(daw)

Miejska Biblioteka Publicz-
na serdecznie zaprasza na 
spotkanie autorskie z o. 
Bartłomiejem Józefem Ku-
charskim OCD, które od-
będzie się 27 października 
o godz. 17:00 w siedzibie 
biblioteki w Kramnicach 
Miejskich. Spotkanie po-
prowadzi Ewa Bedla. 

Bartłomiej Józef Kucharski 
urodził się w 1966 r. w So-
chaczewie. Od roku 1989 
jest zakonnikiem, karmeli-
tą bosym. Mieszka w Kra-
kowie. Jest rekolekcjoni-
stą, spowiednikiem oraz 
redaktorem dwumiesięcz-
nika „Głos Karmelu”. Na 
jego łamach opublikował 
szereg artykułów. Jego pa-
sją jest literatura i fi lm. Kie-
ruje się w życiu maksymą 
„wszystko jest łaską”. W lu-

tym 2006 r. wydał pierwszy 
tomik poezji „Notes grecki i 
inne wiersze”. W 2016 roku 
ukazał się szósty zbiór wier-
szy zatytułowany „Dru-
ga młodość. 50 wierszy na 
50-lecie”, zaś podczas spo-
tkania 27 października od-
będzie się promocja naj-
nowszego tomiku poezji o. 
Kucharskiego pt. „Biały”, 
gdzie wspomina w białych 
barwach wyjątkowe miejsca 
i osoby. 

A może do orkiestry?
Za nami nabór do dwóch nowych orkiestr - Młodzieżowej Orkiestry Dętej oraz Sochaczewskiej 
Orkiestry Akordeonowej. Podczas pierwszego spotkania muzyków poznaliśmy zarys tych 
projektów kulturalnych. Warto nadmienić, że zainteresowani nadal mogą dołączyć do zespołów.

Nowy tomik poezji
ojca Bartłomieja

Przebój „Frontiera” 
na sochaczewskiej scenie

Prace Przemka 
w rzymskiej galerii

Sabinka i Pako



1724 października 2017  nr 22 (1296)
SOCHACZEWSKA

KULTURA

Sochaczewscy nauczyciele to ludzie wielu talentów

Już po raz szósty odbył się 
wernisaż Wystawy Twórczo-
ści Nauczycieli. W kramnicach 
prezentowane są prace pla-
styczne i rękodzielnicze peda-
gogów oraz osób związanych 
z Klubem Nauczyciela działa-
jącym w Sochaczewskim Cen-
trum Kultury.

Wydarzenie związane jest z 
niedawnymi obchodami Dnia 
Edukacji Narodowej. Od 18 
października przy ul. 1 Maja 
21 można oglądać prace Cecylii 
Charążki, Hanny Pietrzak, Mi-
rosławy Łękawskiej, Zdzisła-
wa Chlebowskiego, Stanisława 
Werle, Łukasza  Kucińskiego, 
Małgorzaty Błażejewskiej, Ja-
dwigi Orczyk-Miziołek, Jadwi-
gi Urbaniak, Gabrieli Frej oraz 
Mai Ryż. Na wystawie przy-
gotowanej przez Marcina Hu-
go-Badera spotkali się twór-

cy prezentujący najróżniejsze 
techniki plastyczne. Zobaczyć 
można m.in.  grafi ki, rękodzie-
ło czy  ceramikę.

Jak mówił zastępca burmi-
strza Marek Fergiński, otwie-
rając wernisaż wspólnie z kie-
rownik sekcji Edukacji i Klubu 
Nauczyciela w SCK, Teresą 
Kłujszo, cieszy go to, że z roku 
na rok prac jest coraz więcej.

- Rozumiem też, że na-
uczycielom, którzy na co dzień 
oceniają innych, samym może 
być trudno poddać się ocenie. 
Przyglądając się temu, co moż-
na obejrzeć w patio kramnic, 
nie mam wątpliwości, że są oni 
ludźmi wielu talentów - powie-
dział.

Otwarciu wernisażu towa-
rzyszył występ uczestników 
projektu Open Day oraz Chóru 
Nauczycielskiego „Vivace”.  (ap)

Z artystyczną duszą

W kościele Matki Bożej Nieustającej Pomocy, w niedzielę 15 
października,  sochaczewska Orkiestra Kameralna „Came-
rata Mazovia” zagrała koncert muzyki polskiej pod hasłem 
Naród-Muzyka-Tożsamość. W jego programie znalazły się 
utwory m.in. Chopina, Moniuszki, Paderewsiego i Preisnera.

Camerata patriotycznie
Znany już naszej publiczności 
Janek Samołyk 21 październi-
ka wystąpił wraz z zespołem w 
Klubie Kontrast mieszczącym 
się w Sochaczewskim Centrum 
Kultury w Boryszewie. Kon-
cert promował jego najnow-
szy, czwarty w dyskografi i al-
bum „Czas najlepszy w życiu”.

Janek Samołyk to wrocławski 
gitarzysta, wokalista oraz au-
tor piosenek. Tworzy i śpiewa 
zarówno po angielsku, jak i w 
ojczystym języku. Jego kom-
pozycje to połączenie rock 
‚n’ rolla, muzyki alternatyw-
nej oraz poezji śpiewanej. Jego 
muzyczna droga rozpoczęła 
się od zwycięstwa w konkur-
sie debiutów na OFF Festiva-
lu 2009. W międzyczasie Janek 

Samołyk został fi nalistą Jaro-
cina 2010 (pięć lat później po-
wrócił na festiwal, otwierając 
go). Jego single „Codziennie”, 
„Problem z wiernością”, „Pio-
senka o pointach”, „Złe czasy” 
i „Na prezent” gościły na Li-
ście Przebojów radiowej „Trój-
ki”. Podczas dwóch setów za-
prezentował je na scenie Klubu 
Kontrast wraz z wieloma inny-
mi utworami z jego czterech 
wydanych płyt oraz cover gru-
py Status Quo. Koncertu wy-
słuchali m.in. burmistrz Piotr 
Osiecki wraz z małżonką. 

Zespół wystąpił w składzie: 
Janek Samołyk (gitara, wokal), 
Katarzyna Dubaniowska (kla-
wisze, skrzypce, bas), Paweł Ja-
worski (bas, gitara, klawisze), 
Kuba Regulski (perkusja). (mf)

Janek Samołyk w Klubie Kontrast

Celem konkursu, nieprze-
rwanie od ćwierć wieku, jest 
propagowanie tradycji szop-
karskiej i kultywowanie 
świąt Bożego Narodzenia. 
W tym roku organizatorzy 
oczekują od uczestników 
tradycyjnego ujęcia tematu, 
stworzenia szopek bożona-
rodzeniowych w ciekawych 
aranżacjach, zgodnie z du-
chem historii i tradycji.

Jeśli chodzi o formy pla-
styczne i technikę prac, or-
ganizatorzy pozostawiają 
uczestnikom pełną dowol-
ność, łącznie z zastosowa-
niem elementów świetlnych 
i dźwiękowych. Jedynym 
ograniczeniem jest wiel-
kość szopek. Nie powinny 
one przekraczać wymiarów 
50x70 cm w podstawie. 

Tradycyjnie w konkur-
sie mogą wziąć udział dzie-
ci (3-6 oraz 7-13 lat), mło-
dzież (kategoria wiekowa 
14-16 lat) oraz osoby doro-
słe. Mogą to być prace indy-

widualne, przygotowane 
przez maksymalnie trzy-
osobowe zespoły oraz 
szopki rodzinne. Szcze-
gółowy regulamin kon-
kursu oraz sposób opisa-
nia szopki jest dostępny 
w muzeum i na jego stro-
nie internetowej www.
muzeumsochaczew.pl.

Prace przyjmowa-
ne będą do 1 grudnia, a 
uroczyste rozstrzygnię-
cie konkursu nastąpi 9 
grudnia 2017 r. o godz. 
10.00 w Muzeum Zie-
mi Sochaczewskiej i Pola 
Bitwy nad Bzurą w So-
chaczewie, pl. Kościusz-
ki 12. Nagrodzone prace 
zostaną wyeksponowane 
na wystawie pokonkur-
sowej. Będzie je można 
oglądać do końca stycz-
nia 2018 r. 

Laureaci Konkursu 
otrzymają nagrody rze-
czowe i dyplomy.

Dwudziesty piąty 
raz robimy szopki
Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą w Sochaczewie po raz XXV 
ogłosiło Konkurs na Szopkę Bożonarodzeniową. Tematem tegorocznej, jubileuszowej 
edycji, będzie szopka tradycyjna. Prace można zgłaszać do 1 grudnia.



Bitwa na wiersze

Adres redakcji:

Sochaczewskie Centrum Kultury
96-500 Sochaczew, ul. 15 Sierpnia 83
Kontakt:

e-mail: redakcja.sck@gmail.com
tel: 46 863 07 68, 507 501 227

Redaguje:

Anna Wolińska

Rozwój infrastruktury kultury w Socha-
czewskim Centrum Kultury realizowany 
jest z udziałem środków Ministra Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego

MINISTERSTWO 
KULTURY I DZIEDZICTWA 
NARODOWEGO.

Mistrzowie manipulacji
Nr 16 (45) Pod redakcją Anny Wolińskiej 24 października 2017 rok

18

W sobotę 14 październi-
ka odbył się spektakl, a ra-
czej performance „Badania 
Solarystyczne 2.0.” przygo-
towany przez stowarzysze-
nie „Sztuka Nowa”. I choć 
sami twórcy w swoich zapo-
wiedziach ostrzegają o eks-
perymencie przeprowadza-
nym na żywo, to nikt chyba 
nie spodziewał się wyników 
samego badania.

Należy bowiem zadać 
sobie pytanie, kto tu tak 
naprawdę został podda-
ny testom. Aktor czy widz? 
Ten dramat współczesne-
go człowieka, oparty na 
dziele Lema, z jednej stro-
ny wstrząsa swoimi obraza-
mi nawiązującymi do fi lo-
zofi i Nietzschego, opartymi 
na dokumentacji przygoto-
wań do lotów kosmicznych. 
Z drugiej strony to brutal-
ne reality show, w którym 
oglądalność wzrasta wraz ze 
zwierzęceniem człowieka… 
Taka mapa termiczna naszej 
planety. Tylko czy możemy 
obrażać bezkarnie faunę, a 
także cywilizację? I tu reży-
ser bawi się z publicznością 
brutalną prawdą – sprawnie 
żonglując żartem, słowem i 
dobrym smakiem, nigdy nie 
przekraczając jednak cien-
kiej, czerwonej linii.

Kto wygra ten pojedy-
nek, w którym dmuchany 
delfi n ląduje w łóżku z przy-
stojnym aktorem? Czy Łaj-
ka w krótkich księżycowych 
spodenkach wzbudzi wstręt 
czy sympatię widza, opo-
wiadając swoją jakże tra-
giczną, a spłyconą do granic 
możliwości wulgarnym ję-
zykiem, historię? 

Spektakl wciąga publicz-
ność, jak czarna dziura. I nie 
ma odwrotu. Widz po raz ko-
lejny w realizacjach Dawida 
Żakowskiego staje się mario-
netką prowadzaną na sznur-
kach. Reaguje wręcz wyśmie-
nicie. Śmieje się z zabawnych 
tekstów, pod którymi skry-
wa się obnażona z moral-
ności prawda o dążeniu do 
celu… Przygląda się bada-
niom: zabójczym treningom, 
wsłuchuje w samotność isto-
ty ludzkiej zwierzającej się 
martwej technologii i… po-
dąża za jej głosem. Głosuje, 
choć przecież – nie powinien. 
Na każdym kroku przecież 
bohaterowie udowadniają, że 
współczesny pęd, ogłupiająca 
chęć bycia pierwszym na me-

cie oraz pragnienie zdobycia 
wszechświata, są amoralne, 
nieludzkie i prowadzą do de-
strukcji świata.

A jednak. Reality Show 
„Badania Solarystyczne 2.0” 
trwa nadal. Spersonifi kowa-
na Łajka otrzymuje od pu-
bliczności, aż 14 punktów, 
a przecież w brutalny spo-
sób została zgładzona przez 
człowieka… Publiczność 
chętnie też głosuje na przy-
stojniaka w okularach, któ-
ry wcześniej prezentował 
swoje wdzięki w stylowych 
okularach i... nagą „klatę”. 
Sytuację ratuje prowadzący 
głosowanie – wygrywając 
raptem o jeden włos. Wzbu-
dził największą sympatię. 
Może dzięki „przyjaźni” z 

delfi nem?
Dramat Dawida Ża-

kowskiego pokazuje narzę-
dzia manipulacji człowie-
kiem przez człowiek, jego 
umysłem, ciałem, życiem. I 
tak widzowie stają się oso-
bami manipulowanymi, są-
dząc do samego końca, że 
są decydentami „Badań so-
larystycznych 2.0.” podczas, 
gdy są oni tylko narzędzia-
mi w rękach rzeczywistego 
sprawcy.

Manipulowani otrzy-
mują za dobrze wykonane 
zadanie nagrodę – dosta-
ją pozwolenie na złapanie 
gwiazdki spełniającej ży-
czenia. Wszystkie chwy-
ty dozwolone! Publiczność 
przymyka powieki i jak za 
dotknięciem czarodziejskiej 
różdżki mamy… koniec 
spektaklu. Jeszcze brawa dla 
aktorów. Aktorzy biją brawa 
swoim widzom. Owacje na 
stojąco. Wszyscy bez wyjąt-
ku stoją i klaszczą. Aktorzy 
uśmiechają się szeroko. Wi-
dzowie się śmieją, przechy-
lając z zachwytem głowy. 
Tylko czemu na twarzach i 
widzów, i aktorów, gdzieś w 
cieniu ust chowa się niepo-
kój? W końcu - kto tu jest 
widzem, a kto aktorem?

Wynik 2:0 dla twórców 
spektaklu – za pomysł, sce-
nografi ę, dynamikę, dia-
logi, performance, dobór 
muzyki, prezentacje multi-
medialne, reżyserię, chore-
ografi ę i przede wszystkim 
manipulację. Całe szczęście, 
że nikt - jak słusznie i z po-
korą zauważył reżyser - nie 
jest „nadczłowiekiem”.

Czas jest najlepszym lekarstwem na smutek,
a wspomnień nikt nam nie odbierze, 

zawsze będą z nami

Jadwidze Bajurskiej
wyrazy głębokiego współczucia i słowa otuchy

z powodu śmierci

Mamy
składają

dyrektor oraz koleżanki i koledzy 
z Sochaczewskiego Centrum Kultury

MIRKOWI JERZEMU GONTARSKIEMU
(DO OBYWATELA MIROSŁAWA J. GONTARSKIEGO)

część piąta
warszawską jesień mamy za sobą
i przed sobą – siedzimy w parku
nad glinianką po której ponure

krążowniki kaczek piszą co im woda
na pióro przyniesie

znów spadło kilka liści

kilka wierszy zostało utrąconych

cienka WAWŻKA wysyczała w mównicy
traktat o nieprzyzwoitości słowa

a my nad glinianką
wspominamy przyszłość

nie godzimy się na żadne zbędne słowa 
pod kasztanowcem nas pełno – kosmaty pies

pilnuje porządku padających zdań
coraz częściej jarzą się ogniki

przypalonych papierosów

przed sobą mamy jesień
za sobą – szmat życia

…

Zbigniew Mysłowiecki
Zwycięzca III edycji konkursu „Bitwa na Dwa Wiersze” Sochaczewskiego 

Centrum Kultury
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Cztery pory roku  
Polskiej Niepodległości

Pikantny spektakl na deskach SCK

Klaudiusz Grabisna  
zwycięzcą V Biennale Sztuki

19 października Galeria 
TRAKT Sochaczewskiego 
Centrum Kultury przy ul. 
Chopina 101 wypełniła się 
gośćmi i światłem letniego 
słońca zamkniętego w ob-
razach artystów, którzy z 
niecierpliwością czekali na 
ogłoszenie wyników kon-
kursu - V Ogólnopolskiego 
Biennale Sztuki 35.Socha-
czewskiego Lauru z cyklu: 
Cztery Pory Roku „Lato na 
Mazowszu”.

Wernisaż otworzyła 
Monika Osiecka-Jaworska, 
p.o. kierownika Sekcji Te-
atru, Estrady i Sztuk Pięk-
nych SCK, która zwróciła 
uwagę nie tylko na różno-
rodność prac, lecz także na 
ich piękno. Chwilę później 
wszystkim laureatom wrę-
czono pamiątkowe dyplomy 
oraz foldery okolicznościo-
we i… I tu należy zwrócić 
szczególną uwagę na to, że 
prace – pełne ciepłych barw 
– pokazały w pełnej okaza-
łości nasze Mazowsze - cza-
sem zapomniane, a jakże 
egzotyczne w swej urodzie. 
Mazowieckie chaty, mazo-
wieckie łąki, mazowieckie 
uliczki, mazowieckie rze-
ki, mazowieckie kwiaty… 
Wreszcie polskie podwór-
ko, drzwi do serc Polaków, 
drzwi do rodzinnego domu.

Nic więc dziwnego, że 
komisja w składzie: Krzysz-
tof Sokolovski (artysta wi-
zualny, autor ikon, obrazów, 
instalacji oraz realizacji mo-
numentalnych), Sylwia Zgło-
bicka (absolwentka ASP w 
Łodzi im. Wł. Strzemińskie-
go, Wydziału Edukacji Wi-

zualnej w latach 1995-2001) 
oraz Joanna Krakowian 
(ASP w Warszawie - Wy-
dział Konserwacji i Restau-
racji Dzieł Sztuki na kierun-
ku konserwacja malarstwa) 
musiała dokonać niezwykle 
trudnego wyboru i wybrać 
prace te wyjątkowe, z już 
wyjątkowych… Historia ta 
skończyła się przyznaniem 
wyróżnienia specjalnego 
Krzysztofa Sokolovskiego 
(który na ten cel przeznaczył 
swoje honorarium za udział 
w Jury) Danielowi Kruko-
wi. Pozostałe wyróżnienia 
otrzymali: Wiktoria Kuszaj, 
Jagoda Domagała, Kamil 
Biernacki, Hanna Bujwid, 

Agnieszka Kowalczyk, Blan-
ka Krzemińska, Anna Matu-
siak, Michał Florczak, Zofia 
Kisiołek.

Nagrody odebrali Han-
na Pietrzak (III nagroda), 
Barbara Derda (II nagro-
da), Klaudiusz Grabisna (I 
miejsce), który kolejny raz 
zaskoczył odbiorców swo-
ją wrażliwością artystyczną, 
prostotą formy i barw, two-
rząc na płótnie jakże skom-
plikowany, pełen symboliki 
obraz polskiego podwórka.

Klaudiusz Grabisna 
odebrał nagrodę z uśmie-
chem na twarzy i… łzy 
wzruszenia popłynęły ar-
tyście po policzkach przy 

wtórze wyjątkowych okla-
sków zapoczątkowanych 
przez panią naczelnik Jo-
annę Niewiadomską-Ko-
cik, a wyrażających więcej 
niż słowa - szacunek i po-
dziw dla zwycięzcy V Ogól-
nopolskiego Biennale Sztu-
ki, artystów w ogóle. Ten 
moment na długo pozosta-
nie w pamięci, bo przypo-
mniał ideę tego konkur-
su, jego wernisaży, a było 
ich przecież już 35. Zanim 
jeszcze zgasły światła gale-
rii, zabrzmiały jeszcze pio-
senki w wykonaniu Moni-
ki Rychwalskiej i Konrada 
Bańburskiego. Jeszcze to-
czyły się rozmowy o sztuce, 
o polskich pejzażach, o por-
tretach - tych letnich, które 
podziwiać będzie można w 
galerii TRAKT SCK jeszcze 
przez kolejny miesiąc.

Projekt Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury „Cztery pory 
roku Polskiej Niepodległości” 
w literaturze, muzyce, malar-
stwie i filmie (pod patronatem 
Burmistrza Miasta Sochaczewa 
Piotra Osieckiego) inspirowa-
ny jest kulturą, tradycją i przede 
wszystkim mową ojczystą, bez 
których świadomość narodowa 
nie przetrwałaby długich lata 
zniewolenia. Projekt wpisuje się 
w obchody Jubileuszu 100-lecia 
odzyskania przez Polskę Nie-
podległości i nadziei Sejmu wy-
rażonego podczas jednogłośnie 
przyjętej uchwały, że „wzorem 
ojców niepodległości - Józefa 
Piłsudskiego, Romana Dmow-
skiego, Ignacego Paderewskie-
go, Wincentego Witosa, Woj-
ciecha Korfantego i Ignacego 
Daszyńskiego, Polacy porzucą 
spory, by wspólnie świętować 
ten radosny jubileusz w jedno-
ści i pojednaniu”.

„Cztery pory roku Polskiej 
Niepodległości” to cykl czte-
rech wieczorów w Klubie Kon-
trast SCK przy ul. 15 Sierpnia 
83 połączonych z przeglądem 
prac sochaczewskich twór-
ców. Jesienią spotkamy się z li-
teraturą, zimą – z muzyką, 
wiosną – z malarstwem, a la-
tem – z filmem. Autorzy naj-
piękniejszych, oryginalnych 
utworów literackich czy mu-
zycznych, obrazów i filmów 
otrzymają nagrody pieniężne 
oraz rzeczowe.  Oczekujemy 
prac niekonwencjonalnych, nie 
ograniczonych żadnymi rama-
mi a płynących prosto z serca 

Polaka doceniającego dziedzic-
two narodowe. Prace oceniać  
będzie niezależne Jury powo-
łane przez Sochaczewskie Cen-
trum Kultury.

Finał projektu odbędzie się 
we wrześniu 2018 roku. Ponow-
nie zaprezentujemy  wszystkie 
wyróżnione prace, a Jury przy-
zna dodatkowo statuetki upa-
miętniające obchody Jubileuszu 
Odzyskania 100-lecia Niepod-
ległości oraz wartościową na-
grodę pieniężną dla najlepsze-
go twórcy krzewiącego kulturę 
polską. Dodatkowo, wygrane 
i wyróżnione utwory zebra-
ne zostaną w jedną, wspólną 
publikację i wydane w formie 
książki z płytą DVD.

Do udziału w przeglądach 
zapraszamy wszystkich, bez 
żadnych ograniczeń – dzieci, 
młodzież, dorosłych i seniorów. 
Mamy nadzieję, że te cztery 
wieczory zintegrują sochaczew-
ską społeczność i będą upływać 
w miłej, rodzinnej atmosferze.

Tak więc, już dziś mamy 
zaszczyt zaprosić do udziału w 
pierwszym przeglądzie poświę-
conym literaturze i mowie oj-
czystej, który odbędzie się 24 
listopada o godz. 18.00 w Klu-
bie KONTRAST SCK – Kon-
cert Jesienny. Zgłoszenia utwo-
ru można  dokonać poprzez 
dostarczenie maszynopisu lub 
wydruku komputerowego do 
SCK, ul. 15 Sierpnia 83, 96-500 
Sochaczew - do 17 listopada.

Szczegółowy regulamin 
znajduje się na stronie interne-
towej SCK.

W piątek 17 listopada o 
godz. 19.30 zapraszamy  do 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury przy ul. Żerom-
skiego 8 na spektakl dla do-
rosłych pt. „Pikantni”.

Sztuka opowiada histo-
rię dwóch znudzonych sobą 
par małżeńskich. Są to: Alex 
i Doris oraz Bea i Christoph. 
Wszyscy szukają wrażeń, by 
podnieść pikantność swo-
ich związków. Pary po za-
poznaniu się na portalu 

randkowym postanowiły 
urządzić wspólne, wieczor-
ne, intymne spotkanie. Sy-
tuacja robi się trudna już 
od samego początku. Obie 
pary nie spodziewają się 
jednak, jaki będzie finał ca-
łej historii. Nie wszyscy bo-
wiem wiedzą, na co się de-
cydują. Komedia w szybkim 
tempie zaskakuje błyskotli-
wym dialogiem i inteligent-
nymi ripostami.
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Jak mówi pani Martyna, 
pierwszą styczność z koń-
mi miała już w dzieciństwie, 
a miłością do nich zaraził 
ją tata. Sportowe jeździec-
two uprawia od trzech lat. 
Martyna Kmiecińska-Wa-
siak jest właścicielką ,,Stajni 
Brzozowy Las” w Paprotni, 
ma cztery konie.

Ujeżdżenie jest jedną z 
najtrudniejszych dyscyplin 
olimpijskich. Polega na pre-
zentacji programu wykony-
wanego w trzech chodach 
- stępie, kłusie i galopie. Pro-
gramy te różnią się stopniem 
trudności w zależności od 
wieku oraz stopnia wyszko-
lenia konia i doświadczenia 
jeźdźca.

W ujeżdżeniu, poza 
doskonaleniem techniki, 
ogromnie ważna jest part-
nerstwo jeźdźca z jego ko-
niem. - Nasze relacje muszą 
sprawiać przyjemność za-
równo jeźdźcowi jak i wierz-
chowcowi, wtedy osiąga się 
najlepsze wyniki – mówi za-
wodniczka.

W minionym sezonie 
Martyna Kmiecińska-Wa-
siak brała udział w Kampi-
noskich Spotkaniach Jeź-

dzieckich. Są one cyklem 
czterech spotkań organizo-
wanych w ośrodkach jeź-
dzieckich pod Warszawą. 
Każde ze spotkań trwa dwa 
dni. Pierwszego rozgrywa-
ny jest konkurs ujeżdża-
nia, drugiego - skoki przez 
przeszkody. Reprezentantka 
„Stajni Brzozowy Las” star-
towała na swoim 13-letnim 
wierzchowcu. Na pytanie, 

jakim koniem jest Impuls, 
pani Martyna odpowiada, że 
to jeden z trudniejszych na 
jakim siedziała.

- Jeździłam na różnych 
koniach i muszę powie-
dzieć, że nigdy nie miałam 
tak ciężkich momentów jak 
z moim kasztanowatym wa-
łachem. Pewnego dnia nawet 
postanowiłam go sprzedać, 
ale jak widać życie napisało 

własny scenariusz i do dziś 
wspólnie pracujemy - mówi 
amazonka. 

Efekty mówią same za 
siebie. Pani Martyna wzięła 
udział w trzech spotkaniach 
konkurencji ujeżdżania. Po-
mimo że nie rywalizowała 
w pierwszych zawodach KSJ, 
przez trzy kolejne, zajmując 
zawsze miejsce na podium, 
w końcowej klasyfi kacji ge-
neralnej na koniec sezonu 
zajęła drugie miejsce. 

Zapytana o plany sporto-
we na kolejne miesiące, pani 
Martyna zaprasza wszyst-
kich mieszkańców Socha-
czewa i okolic na pokaz ujeż-
dżenia, który odbędzie się 28 
października w „Stajni Blu-
eberry” w Pawłowicach. So-
chaczewianka, wraz z dru-
gą zawodniczką, wykonają 
przejazd w formie kadryla, 
który dodatkowo uświetni 
podkład muzyczny.

W przyszłym sezonie 
będziemy mogli kibicować 
pani Martynie w wyższych 
klasach oraz w zawodach re-
gionalnych organizowanych 
przez Polski Związek Jeź-
dziectwa. Życzymy powo-
dzenia i kolejnych sukcesów!

Sukcesy jeździeckie 
sochaczewianki
Sochaczewianka Martyna Kmiecińska-Wasiak z powodzeniem realizuje swoją jeździecką 
pasję. W minionym sezonie na koniu o imieniu Impuls w cyklu Kampinoskich Spotkań 
Jeździeckich zajęła drugie miejsce w klasyfi kacji generalnej ujeżdżenia w klasie L.

Martyna Kmiecińska-Wasiak na koniu o imieniu Impuls

Eryk Zdanowski Kacper Wątkowski

Eryk Zdanowski (Socha-
czewskie Centrum Sportów 
Walki) i Kacper Wątkowski 
(UKS Orkan-Judo) wywal-
czyli brązowe medale na 
Mistrzostwach Polski Judo 
Młodzików które odbyły 
się 14 i 15 października w 
Poznaniu.

W turnieju rywalizowało 
ponad 500 najlepszych ju-
doczek i judoków z całego 
kraju. Reprezentant Socha-
czewskiego Centrum Spor-
tów Walki, Eryk Zdanow-
ski stanął na najniższym 
stopniu podium w kategorii 
wagowej 42 kg. To pierwszy 
zdobyty medal przez Eryka 
na zawodach tak wysokiej 
rangi.

Trener UKS Orkan Judo, 
Maciej Cichocki wystawił 
do turnieju aż pięciu re-
prezentantów swojego klu-

bu. Najlepiej spisał się Kac-
per Wątkowski, zdobywając 
brązowy medal w kategorii 
do 46 kg, w której startowa-
ło aż 46 zawodników. Kac-
per wygrał pięć walk z czego 
cztery skończył przed cza-
sem. Uległ jedynie w walce 
ćwierćfi nałowej zawodni-
kowi Czarnych Bytom - Fi-
lipowi Greli, który zdobył 
później złoty medal i obro-
nił tytuł mistrzowski sprzed 
roku.

Dobry występ zanoto-
wał też Jan Jesiołowski, któ-
ry w wadze do 42 kg zajął 
dziewiąte miejsce. Jan dwie 
walki wygrał i dwie prze-
grał. W turnieju wystarto-
wali również: Bartosz Am-
broży, Oliwier Grzeszczak 
oraz Maksymilian Żakow-
ski, którzy niestety przegra-
li swoje walki eliminacyjne i 
odpadli z turnieju. 

Dwa brązowe medale judoków

W sobotę 21 października w 
Płocku rozegrano II Między-
narodowy Turniej Judo Sensei. 
Wystąpiła w nim 29-osobowa 
reprezentacja Sochaczewskiego 
Centrum Sportów Walki. Zdoby-
ła w sumie 19 medali, co pozwoli-
ło na zajęcie pierwszego miejsca 
w klasyfi kacji klubowej turnieju.

Turniej zgromadził około 250 
zawodniczek i zawodników w 
tym judoków z Wielkiej Bryta-
nii i Włoch.

Zawodnicy SCSW w rocz-
nikach 2009-2010 zdobyli pięć 

złotych medali (Wiktoria Szmi-
giera, Oliwia Szmigiera, Kacper 
Kacprzak, Mateusz Mergner, 
Marcin Wróbel); trzy srebr-
ne (Tymek Fabiańczyk, Miko-
łaj Gontarek, Kordian Zaczek); 
trzy brązowe (Albert Okraska, 
Krystian Kocimski, Daria Ku-

balak). Ponadto udział wzięli: 
Hania Gala, Stanisław Trzciń-
ski, Bruno Nowicki, Kazik Dą-
browski.

Kolejne medale wywalczyli 
w rocznikach 2007-2008: cztery 
złote (Roksana Wysocka, Kon-
rad Zdanowski, Aleksander 

Fabiańczyk, Gracjan Tomec-
ki), srebrny - Kacper Kacprzak 
i brązowy - Igor Sierociński. 
Czwarte miejsce zajął Adrian 
Ciechoński, udział wzięli: Ma-
ciej Andrzejczuk i Konrad Ku-
balak.

W rocznikach 2005-2006 
zawodnicy SCSW dołożyli na-
stępne dwa medale – złoto zdo-
była Roksana Wysocka, brąz 
Kinga Kujawa. Czwarte miejsca 
zajęła Ania Mergner. Ponadto 
w turnieju udział wzięli: Karol 
Wróbel, Mateusz Kruszyński i 
Filip Andrzejczuk.

Worek medali z Płocka dla SCSW 
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Organizatorem imprezy byli: 
Stowarzyszenie Na Rzecz Spor-
tu i Rekreacji „Razem i Spraw-
nie”, Burmistrz Miasta Socha-
czew oraz Szkoła Podstawowa 
nr 3 im. Bolesława Krzywouste-
go w Sochaczewie. Celem biegu 
jest oddanie hołdu papieżowi 
Polakowi (zawody są upamięt-
nieniem pontyfi katu Jana Paw-
ła II). Udział w biegu ma cha-
rakter honorowy i symboliczny, 
wszyscy są w nim zwycięzcami. 

Trasa biegu, na dystansie 
ok. 4,5 km, wytyczona została 
w tym roku ulicami Młynarską, 
Chopina, al. 600-lecia, Staszica, 
Toruńską i Farną. Start i metę 
wyznaczały tradycyjnie pomni-
ki Jana Pawła II. W tym roku 
wystartowało dokładnie 247 za-
wodników i zawodniczek.

Najszybszy był Tomasz 
Mikulski (KM Aktywni So-
chaczew), który ukończył bieg 
z doskonałym czasem 14 i 
pół minuty (Puchar Burmi-
strza Miasta Sochaczew Piotra 
Osieckiego). Drugi na mecie 
zameldował się Adam Ząb-
czyński (Puchar Wójta Gminy 

Sochaczew Mirosława Orliń-
skiego). Najniższy stopień po-
dium w klasyfi kacji mężczyzn 
zajął Mateusz Zaręba (Puchar 
Dyrektora Zakładu Komuni-
kacji Miejskiej w Sochaczewie 
Krzysztofa Sieczkowskiego).

Wśród kobiet ogromną nie-
spodziankę sprawiła, reprezen-
tują UKS Filipides, Eliza Ga-
lińska (Puchar Stowarzyszenia 
„Razem i Sprawnie”). Drugą 
kobietą była Weronika Iracka 
(Puchar Komendanta Powia-
towego Policji w Sochaczewie 
insp. Michała Safj ańskiego), 
trzecia dobiegła Weronika Le-
wandowska (Puchar Dyrektora 
Powiatowego Szpitala w Socha-
czewie Piotra Szenka).

Ponadto organizatorzy, 
tradycyjnie uhonorowali naj-
młodszego zawodnika star-
tującego w biegu, był nim 
Olgierd Ostrowski - 2009 r 
(Puchar Burmistrza Miasta 
Sochaczew Piotra Osieckie-
go) oraz najstarszego Wiesła-
wa Kotlarskiego - 1946 r (Pu-
char Prezesa PSS „Społem” 
w Sochaczewie Józefa Cho-

ciana). Najliczniejszą grupą 
startującą w XIII Biegu Pa-
pieskim była reprezentacja 
Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Sochaczewie (Puchar Burmi-
strza Miasta Sochaczew Pio-
tra Osieckiego).

Zwycięzcy oprócz pucha-
rów otrzymali także portrety 
Jana Pawła II, autorstwa ma-

larki Beaty Szustkiewicz. 155 
osób, które jako pierwsze prze-
kroczyły linię mety, otrzymały 
pamiątkowe medale. Wszyscy 
natomiast certyfi katy uczest-
nictwa w biegu. Sędzią głów-
nym zawodów był Zenon 
Grąbczewski. 

- W tym roku ze wzglę-
du na remont ul. Trojanow-

skiej zmieniliśmy trochę trasę. 
Dziękuje bardzo przedstawi-
cielom sochaczewskiego policji 
za odpowiednie zabezpiecze-
nie i pokierowanie uczestnika-
mi biegu – mówił prezes sto-
warzyszenia Na Rzecz Sportu 
i Rekreacji „Razem i Spraw-
nie”, Krzysztof Werłaty. - Te-
goroczny sochaczewski Bieg 

Papieski przeszedł do historii.  
Zapraszam jednocześnie do 
udziału za rok, w XIV edycji 
zawodów. Ze względu na licz-
bę zainteresowanych zawodni-
ków chcemy usprawnić zapisy. 
W przyszłym roku postara-
my się przeprowadzić je drogą 
elektroniczną – dodaje Krzysz-
tof Werłaty.

Uczcili 27 lat pontyfi katu
Blisko 250 biegaczy wystartowało 
w XIII edycji Biegu Papieskiego, który 
odbył się w niedzielę 22 października. 
Pierwszy na mecie był reprezentant 
KM „Aktywni” Sochaczew, Tomasz 
Mikulski. W klasyfi kacji kobiet dość 
niespodziewanie wygrała niespełna 
11-letnia Eliza Galińska z Pruszkowa. 

Najliczniejszą grupą która wzięła udział w biegu była reprezentacja SP nr 3 w Sochaczewie
Olgierd Ostrowski - najmłodszy 

uczestnik XIII Biegu Papieskiego

...i w kategorii mężczyznPierwsza trójka w kategorii kobiet...
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W sobotę 15 października dru-
żyna Bronisława Gawrylczy-
ka zagrała w derbach Mazow-
sza z drużyną GLKS Nadarzyn. 
Po wygranych Dong Rui Fang 
z Klaudią Kusińską i Katarzy-
ny Grzybowskiej-Franc z Ka-
tarzyną Ślifi rczyk sochaczew-
ski zespół objął prowadzenie. 
Nadzieję gospodyń podtrzy-
mała Paulina Krzysiek, która 
w trzech setach pokonała Julię 
Ślązak. Zwycięstwo dla SKTS w 
czwartym pojedynku przypie-
czętowała Katarzyna Grzybow-
ska-Franc, pokonując 3:0 Klau-
dię Kusińską.

Z kolejnym zespołem z wo-
jewództwa Mazowieckiego 
SKTS zagrał w sobotę 21 paź-
dziernika. Beniaminek Hals 
Warszawa nie sprawił więk-
szych problemów sochaczew-
skiej drużynie. Jedynego seta 
w tym meczu udało się ugrać 
Katarzynie Nowocin, która w 
pierwszym pojedynku zmie-
rzyła się z Dong Rui Fang. Kata-
rzyna Grzybowska-Franc i Ju-
lia Ślązak pokonały rywalki bez 
straty seta.

W niedzielę 22 paździer-
nika SKTS podejmował w 
Sochaczewie mistrzynie Pol-
ski Siarkę Tarnobrzeg. W 
pierwszym pojedynku lider-

ka drużyny Katarzyna Grzy-
bowska-Franc zagrała z Bia-
łorusinką Viktorią Pavlovich. 
W dwóch pierwszych par-
tiach przegrała. W trzecim 

secie prowadziła 4:0 i uda-
ło się jej utrzymać przewagę 
do końca. Wydawało się, że 
zawodniczka SKTS znalazła 
sposób na rywalkę. Unika-

ła górnych piłek i w ten spo-
sób prowadziła wyrównany 
pojedynek z doskonała de-
fensorką z Tarnobrzega. W 
czwartym secie grały punkt 
za punkt, jednak Katarzyna 
Grzybowska-Franc popeł-
niała dużo błędów i ostatecz-
nie uległa rywalce.

W drugiej grze, zawodnicz-
ka z niemieckim paszportem 
Elizabeta Samara, nie miała 
większych problemów w star-
ciu z Julią Ślązak. Pokonała ją w 
trzech setach i zajęło jej to nie-
spełna 20 minut.

Najciekawszym pojedyn-
kiem była gra Dong Rui Fang z 
Kingą Stefańską. Zawodniczka 
SKTS przegrała dwa pierwsze 
sety. Później, na luzie i bez pre-
sji wypunktowała rywalkę, do-
prowadzając do piątej, rozstrzy-
gającej partii. W niej jednak 
Kinga Stefańska zmobilizowa-
ła się i zakończyła spotkanie 
wynikiem 3:0 dla Siarki Tarno-
brzeg. 

Kolejny mecz drużyna So-
chaczewskiego Klubu Tenisa 
Stołowego zagra w hali MOSiR 
przy ul. Kusocińskiego w sobo-
tę 4 listopada. Do naszego mia-
sta przyjedzie zespół wrocław-
skich Akademiczek. Początek 
spotkania o godzinie 17.00. 

Trzy mecze w tydzień
Ostatnie dni były bardzo pracowite dla zawodniczek Sochaczewskiego Klubu 
Tenisa Stołowego. Zagrały trzy spotkania. Dwa z nich wygrały na wyjazdach i, po 
ciekawym widowisku, przegrały u siebie z mistrzyniami Polski – Siarką Tarnobrzeg.

GLKS SCANIA Nadarzyn – SKTS Sochaczew 1:3
Klaudia Kusińska – Dong Rui Fang 0:3 (9:11, 9:11, 5:11) 

Katarzyna Ślifirczyk – Katarzyna Grzybowska-Franc 1:3 (7:11, 11:9, 9:11, 3:11) 
Paulina Krzysiek – Julia Ślązak 3:0 (11:7, 11:5, 11:4) 

Klaudia Kusińska - Katarzyna Grzybowska-Franc 0:3 (9:11, 4:11, 8:11) 
SCKiS HALS WADWICZ Warszawa - SKTS Sochaczew 0:3
Katarzyna Nowocin - Dong Rui Fang 1:3 (11:4, 7:11, 16:18, 7:11) 
Natalia Bąk - Katarzyna Grzybowska-Franc 0:3 (9:11, 4:11, 6:11) 

Renata Adamkiewicz - Julia Ślązak 0:3 (4:11, 4:11, 1:11) 
SKTS Sochaczew - KTS SIARKA-ZOT Tarnobrzeg 0:3

Katarzyna Grzybowska-Franc – Viktoria Pavlovich 1:3 (10:12, 9:11, 11:8, 7:11)
Julia Ślązak - Elizabeta Samara 0:3 (6:11, 4:11, 6:11)

Dong Rui Fang – Kinga Stefańska 2:3 (4:11, 9:11, 11:6, 11:4, 7:11)

W sobotę 21 października w 
hali sportowej MOSiR przy ul. 
Kusocińskiego rozegrano dru-
gą kolejkę  Amatorskiej Ligi 
Piłki Siatkowej. Na prowadze-
niu umocniła się drużyna SRS 
Mostu Wyszogród, która ko-
lejny raz na wygraną potrze-
bowała tylko trzech setów.

Do rozstrzygnięcia wszystkich 
trzech pojedynków potrzeba 
było tylko trzech partii. Bardzo 
dobre spotkanie zagrali siatka-
rze Piasta Feliksów, którzy po-
konali zespół sochaczewskiego 
Volleya. Udany debiut w lidze 
zaliczyła także drużyna Wol-
nych Elektronów, wygrywając z 
ekipą z Teresina. W drugiej ko-

lejce pauzował zespół GOSiR 
Babice.

Ze względu na remont 
hali w Chodakowie począ-
tek tegorocznych rozgrywek 
przeniesiono na ul. Kusociń-
skiego. Tutaj rozgrywki po-
trwają na pewno do szóstej 
kolejki łącznie, czyli do koń-
ca listopada. Kolejne mecze 
odbędą się w dniach: 29 paź-
dziernika (sobota), 12 listo-
pada (niedziela), 18 listopada 
(sobota), 25 listopada (sobo-
ta).

Drużyny zagrały w skła-
dach:

SRS Most Wyszogród: 
Emil Jasiński, Jerzy Jędrzejak, 
Grzegorz Kozak, Marcin Błasz-

czyk, Piotr Błaszczyk, Tomasz 
Rogoziński, Radosław Pachel-
ski, Mariusz Pakuła, Łukasz Le-
wandowski

ZSR CKU Sochaczew: 

Wojciech Socha, Przemysław 
Woźniak, Marcin Gawroński, 

Piotr Mydlak, Maksymilian 
Supera, Bartłomiej Kacprzak, 
Bernard Kacprzak

Volley Sochaczew: Robert 
Gajda, Krzysztof Rąg, Damian 
Rąg, Marciej Nowicki, Jacek 
Raczkowski, Kamil Dorodziń-

ski, Łukasz Smędowski, To-
masz Walczewski

KS Piast Feliksów: Piotr 
Ostrowski, Mateusz Burzyń-
ski, Kamil Wójcik, Piotr Fer-
gin, Mateusz Ostrowski, Artur 
Rokicki, Patryk Kowalski, Ma-
teusz Grzegorek, Adam Wi-
śniewski

Wolne elektrony: Krzysz-
tof Wąsowski, Damian Sza-
chowicz, Mateusz Rosa, Daniel 
Markuszewski, Kamil Ziół-
kowski, Damian Sieczkowski, 
Jakub Rykała

Teresin: Robert Woźniak, 
Robert Stańczak, Leszek Ni-
dziński, Marcin Wrzosek, Sła-
womir Antoniak, Karol Sapi-
górski, Maciej Wójcik

Wyniki II kolejki ALPS
SRS Most Wyszogród - ZSR CKU Sochaczew 3:0 
(25:20, 25:14, 25:20)

MVP: Radosław Pachelski (SRS Most Wyszogród)
Volley Sochaczew - KS Piast Feliksów 0:3 
(17:25, 18:25, 20:25)

MVP: Artur Rokicki (KS Piast Feliksów)
Wolne Elektrony - Teresin 3:0 
(25:20, 26:24, 25:21)

MVP: Jakub Rykała (Wolne Elektrony)

Tabela po II kolejce
1 SRS Most Wyszogród 6        6:0
2 GOSiR Babice   3        3:0
3 Wolne Elektrony 3        3:0
4 KS Piast Feliksów 3        3:3
5 Volley Sochaczew 3        3:4
6 Teresin  0        4:3
7 ZSR CKU Sochaczew 0        0:6 

Bardzo udany turniej
21 października w hali spor-
towej Gminnego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Teresi-
nie odbył się II Memoriał Syl-
westra Rozdżestwieńskiego 
w badmintona organizowa-
ny przez Stowarzyszenie 
„Przez Sport w Przyszłość”.

Na starcie stanęło 75 zawodni-
ków z całej Polski, m.in. z Solca 
Kujawskiego, Płocka, Bydgosz-
czy, Łodzi, Pabianic, Pruszko-
wa, Ozorkowa, Zabrza, Góry 
obok Rawicza, Warszawy, Wło-
cławka, Pruszkowa, Skiernie-
wic, Płocka, Ząbek, Radomia 
oraz liczna grupa osób z powia-
tu sochaczewskiego. 

Zawodnicy rywalizowali 
miedzy sobą w dziewięciu kate-
goriach (singiel mężczyzn open 
kat. A, singiel mężczyzn open 
kat. B, singiel mężczyzn open 
kat. C, singiel mężczyzn 45+, 
singiel mężczyzn 50+, singiel 
kobiet, debel mężczyzn open, 
debel kobiet, mixt). Mecze roz-
grywane były na siedmiu kor-
tach.

Turniej był zaliczany do 
rankingu polskich amatorów 
badmintona www.pab.org.pl. 
Podczas 12 godzin rozegranych 
zostało 210 meczów. Spośród 
wszystkich zawodników roz-
losowane zostało ponad 50 na-
gród rzeczowych. Gośćmi ho-
norowymi turnieju byli syn i 
wnuk patrona, którzy wręcza-
li nagrody najlepszym zawod-
nikom w poszczególnych kate-
goriach.

Wyniki
Singiel mężczyzn open kat. A
1. Robert Borszcz (Zabrze)
2. Dawid Maron (Ząbki)
3. Łukasz Rustecki (Warszawa)
Singiel mężczyzn open kat. B
1. Marek Stećko (Góra)
2. Ireneusz Stacewicz (Warszawa)
3. Wojciech Strzelecki (Warszawa)
Singiel mężczyzn open kat. C
1. Tomasz Suwała (Radom)
2. Mikołaj Świderski (Dąb Mały koło Włocławka)
3. Piotr Kotlarski (Sochaczew)
Singiel mężczyzn 45+
1. Marek Stećko (Góra)
2. Krzysztof Drobnik (Łódź)
3. Grzegorz Jankowski (Włocławek)
Singiel mężczyzn 50+
1. Dariusz Marchel (Łódź)
2. Wojciech Bogołębski (Bobrowiec)
3. Jerzy Łazęcki (Warszawa)
Singiel kobiet
1. Monika Sell (Solec Kujawski)
2. Kasia Krysiak (Komorów)
3. Magdalena Soczyńska (Łódż)
Debel mężczyzn open
1. Kasper Gutowski i Karol Leszczyk (Warszawa)
2. Dariusz Cierebiej i Rafał Tomaszkiewicz 
(Sochaczew)

3. Robert Borszcz i Wojciech Strzelecki (Zabrze i 
Warszawa)

Debel kobiet
1. Aleksandra Bielewska i Gabriela Zielińska 
(Warszawa)

2. Monika Sell i Katarzyna Wieluńska (Solec 
Kujawski)

3. Agnieszka Trzeciak – Justyna Zacharska 
(Warszawa)
Mixt

1. Gabriela Zielińska i Karol Leszczyk (Warszawa)
2. Justyna Pietrzak i Michał Komorowski 
(Milanówek i Mogielnica)

3. Aleksandra Bielska i Kasper Gutowski 
(Warszawa)

Wszystkie mecze rozstrzygnęli w trzech setach
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RUGBYRUGBY

PIŁKA NOŻNA

Tak zwana w środowisku so-
chaczewskiego rugby „cho-
roba morska” tym razem 
obróciła się przeciwko rywa-
lom. Stworzona z rezerw Le-
chii Gdańsk i Ogniwa Sopot 
ekipa Rugby Pomorze przy-
jechała do naszego miasta w 
osiem osób. Sędzia nie miał 
innego wyjścia jak zarządzić 
walkover dla Orkana Socha-
czew (z formalnej strony wy-
nik 25:0 i pięć punktów do li-
gowej tabeli).

Żeby nie zawieść oczeki-
wań kibiców postanowiono 
jednak zagrać mecz towarzy-
ski. Skład zespołu z Pomorza 
wzmocnili weterani Orkana, 
m.in. Zbigniew Dąbrowski, do-
świadczeni gracze jak Kamil 
Kościelewski. Ponadto w ko-
szulkach rywali wystąpili mię-
dzy innymi Marcin Kubiszew-
ski i Kamil Palasik, Cezary 
Dudek i Maciej Nowakowski.

W barwach Orkana zagra-
li w tym meczu: Gadomski, Sy-
perek, Markiewicz, Niemyjski, 
Brodowski, Maciejewski, Dud-
kowski, Brażuk, Szymański, 
M. Krześniak, Lazzari, Me-
checki, Czarnecki, W. Krze-
śniak, Sadowski.

W międzyczasie, dzięki 
uprzejmości dyrekcji MO-
SiR, pod białym namio-
tem miał miejsce piknik ro-
dzinny. Dzieciaki szalały na 
dmuchanym zamku, były 
mini gry i zabawy z rugby. 
Członkowie Stowarzyszenia 

Weteranów Orkana przygo-
towali ciepły poczęstunek.

Tegoroczny sezon rug-
by w I lidze dobiega koń-
ca. Przed rugbistami Orka-
na pozostał do rozegrania 
mecz fi nałowy. Odbędzie 
się on w Sochaczewie 5 li-
stopada, o godzinie 14.00.  
Na „Maracanie” przy ul. 

Warszawskiej sochaczewia-
nie kolejny raz w tym roku 
zmierzą się ze Skrą War-
szawa. Tym razem staw-
ka spotkania będzie jednak 
bardzo wysoka. Zwycięska 
drużyna otrzyma wiosną 
przyszłego roku przepustkę 
do gry w najwyższej klasie 
rozgrywek. 

Zagrali towarzyszko
Mecz z drużyną Rugby Pomorze odbył się pomimo tego, że do Sochaczewa rywale 
przyjechali... w ośmiu. W niedzielę 22 października na stadionie przy ul. Warszawskiej 
rugbiści zagrali towarzysko. Już 5 listopada odbędzie się fi nał I ligi, z którym Orkan 
zmierzy się z warszawską Skrą. Stawką tego spotkania będzie awans do Ekstraligi.

RC Orkan Sochaczew - Rugby Pomorze 62:5 (36:0)
punkty: Krystian Mechecki 15, Piotr Czarnecki 12, Michał Gadomski 11, 

Mauro Lazzari 5, Marek Maciejewski 5, Wojciech Krześniak 5, 
Marcin Krześniak 4

5 listopada
na stadionie przy ul. 

Warszawskiej Orkan 

zagra w fi nale I ligi 
rugby ze Skrą Warsza-
wa. Początek spotkania 

o godzinie 14.00

Drużyna młodzików Or-
kana Sochaczew zajęła 
drugie miejsce w Regio-
nalnym Turnieju Dzieci i 
Młodzieży, który odbył się 
na obiektach klubu sporto-
wego Budowlani w Łodzi w 
niedzielę 15 października.

Podopieczni Tomasza Ma-
lesy zdeklasowali wszyst-
kich rywali w drodze do fi -
nału, gdzie musieli uznać 
wyższość zawodników go-
spodarzy, z którymi nie-
znacznie przegrali trzema 
punktami. Był to udany re-
wanż łódzkiego klubu, bo-
wiem w poprzednim tur-
nieju w fi nale górą byli 
sochaczewscy młodzi rug-
biści. 

Młodzicy Orkana za-
grali w składzie: Adam Lip-
czyński, Marcel Barcewicz, 

Ignacy Krzemiński, Kac-
per Sieczkowski, Kajetan 
Szydłowski, Antosz Soro-
czyński, Oskar Winnicki, 
Alan Wasilewski, Bartosz 
Kryś, Sebastian Lewandow-
ski, Mateusz Jeziak, Dawid 
Gensler, Wiktor Łagowski, 
Wiktor Dachowski, Adam 
Fabijańczyk, Natalia Szwarc 
oraz Szymon Frontczak.

Wyniki
RC Orkan - BBRC Łódź 55:0
punkty: Soroczyński 20, Sieczkowski 10, 
Lewandowski 10, Winnicki 8, Krzemiński 5, 
Łagowski 2

RC Orkan - Budowlani Lublin 65:3
punkty: Krzemiński 15, Soroczyński 10, 
Sieczkowski 10, Lewandowski 10, Szydłowski 10,
Winnicki 10

RC Orkan - Miedziowi Lubin 64:0
punkty: Soroczyński 15, Lewandowski 12, 
Łagowski 10, Krzemiński 10, Sieczkowski 10, 
Szydłowski 5, Winnicki 2

RC Orkan - KS Budowlani Łódź 7:10
punkty: Lewandowski 7

Na drugim miejscu

W niedzielę 22 paździer-
nika kadeci Orkana So-
chaczew zwyciężyli w 
Grand Prix Mistrzostw 
Polski Rugby 7. 

Remis w pierwszym meczu 
na rozgrzewkę, a później 
same zwycięstwa dopro-
wadziły do upragnione-
go triumfu. Zwycięstwo to 
przybliżyło zawodników 
Tomasza Malesy do meda-
lu mistrzostw Polski.

Orkan zagrał w skła-
dzie: Łukasz Łukaszyk, Pa-
weł Szwarc, Kamil Zieliń-
ski, Patryk Jagodziński,  
Igor Kocimski, Filip Szu-
fl iński, Kacper Pietrzak, 
Kacper Wróbel, Cristian 
Bregu, Kamil Miękus, Filip 
Lewicki.
Wyniki
RC Orkan - Ogniwo Sopot 15:15
RC Orkan - KS Budowlani Łódź 10:7
RC Orkan - Budowlani Lublin 14:0
Finał:
RC Orkan - RC Legia Warszawa 10:0

Wygrana kadetów Zakończyli rundę jesienną
Drużyna KS Orkan Sochaczew 
zakończyła rundę jesienną w roz-
grywkach płockiej klasy B. Z do-
robkiem 16 punktów zajmuje trze-
cie miejsce w tabeli. Piłkarze na 
boisko wybiegną dopiero wiosną.

W dwóch ostatnich spotkaniach 
sochaczewska drużyna schodzi-
ła z boiska zwycięsko. W sobo-
tę 13 października pokonała przy 
ul. Warszawskiej drużynę Zjedno-
czeni Bulkowo 2:1 (1:1). Bramki dla 
Orkana zdobyli Patryk Malinow-

ski i Cezary Czarnecki. Co ciekawe 
do składu Orkana wrócił po latach 
Mariusz Mamcarz. Wychowanek 
Orkana wytrzymał na murawie 
całe spotkanie i pokazał, że wiek 
nie jest najważniejszy. 

W niedzielę 22 października 
sochaczewscy piłkarze udanie za-
kończyli rundę jesienna wygra-
ną na wyjeździe z Unią Czermno 
1:4 (0:2). Do bramki rywali trafi -
li Cezary Czarnecki, Arkadiusz 
Widyński, Alan Baliński, Adrian 
Rzeźniczek. 




